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Gelenekten geleceğe;
teoriden pratiğe 
eğitim yolculuğumuz…

Yeni bir eğitim-öğretim sezonuna baş-
ladık. Her sezon yeni bir başlangıç gi-
bidir. Yaz döneminde adeta kendimizi 
hayata hazırlar, Eylül-Haziran arasın-

da ise hayatı dolu dolu yaşamaya çalışırız…
Derdimiz neyse ona göre koşturur, bir taraf-
tan rızkımızla meşgulken bir taraftan da va-
tandaş olmanın, insan ve Müslüman olmanın 
sorumluluğuyla yükümlülükler alırız…
Yeni sezona başlarken bir süredir verimsiz 
olduğumuzu konuştuğumuz eğitim ve kültür 
alanını yeniden konuşmaya başladık. Aslında 
konuştuğumuz mesele 150-200 yıllık kafa ka-
rışıklığından sonra yeniden kendimize gelme 
meselesidir. Bu çaba bizi iyi bir noktaya taşı-
yacak inşallah…
Eğitimi konuşurken, meseleye parçacı yak-
laşmak yerine bütün boyutlarıyla ve bütün 
paydaşlarıyla yaklaşmaya gayret ettik. Bir 
taraftan eğitimin araç gereçleri yani maddi/
nicel boyutu, diğer taraftan ise eğitimin muh-
tevası, ruhu yani nitelik boyutu…
ÖNDER olarak yola çıktığımızda “nitelikli 
yenilik” demiştik çünkü bir taraftan kaliteyi 
yakalamaya çalışırken aynı zamanda sürekli 
kendisini yenileyen ve “beşikten mezara ka-
dar ilim öğreniniz” buyruğunu şiar edinen bir 
anlayışı savunduk. Geldiğimiz noktada nicelik 
ve nitelik çalışmalarının ötesine geçip eldeki 
imkânlar ile olması gerekenleri birlikte yürü-
tecek ve bunu yaparken de parçalamak yerine 
bütünleştirecek bir yaklaşımda ısrar ettik…
Yaz boyunca detaylı bir şekilde istişareler ve 
planlamalar yaptık. “Nereye bu gidiş?” ayeti 
misali kendimizi, kurumumuzu, camiamızı 
sorgulamaktan çekinmedik. Yapıp ettikleri-
mizin ve yapmadıklarımızın muhasebesini 
yaptık. Yeni sezona girerken sorumlu olduğu-
muz alanı kuşatacak ve onlara öncülük yapa-

cak perspektifi yakalamaya çalıştık…
İmam hatiplerle ilgili yaptığımız teorik çalış-
malar, pratik uğraşlarda boğulmamak adına 
bize sürekli nefes alma imkânı sundu. İlim 
olmadan, tefekkür ve müzakere olmadan 
koşturmacaların bizi bazen yanlış mecraya 
götürebileceğini akıldan çıkarmadan, koştur-
macalar içerisinde bile kitapla, bilgiyle, da-
nışmayla alakamızı diri tuttuk…
Eğitime bütün boyutlarıyla bakmanın gereği 
olarak bazen spora odaklandık, bizzat kendi-
miz gençlerle birlikte spor yaparak hayatımı-
zın farklı boyutlarını hatırladık ve hatırlattık. 
Her bir gencimizin sporu sevmesini, az ya da 
çok spor yapmasını, hatta içlerinden bir kıs-
mının sporcu olmasını teşvik ettik…
Her şeyin maddiyatla ve bireysellikle konum-
lanmaya çalışıldığı bir dönemde ısrarla ma-
neviyata vurgu yaptık; ahlak olmadan, edep 
olmadan, namaz, Kur’an olmadan kendimiz 
olamayacağımıza dair çalışmalar yaptık. Gâh 
hafızlarımızla çalışma yaptık, gâh Arapça 
kamplar yaptık, gâh ellerimizi açtık ve yeni 
musibetler yaşamayalım diye dualar ettik…
Bilim ve tekniğin en çok da imam hatiplilere 
yakıştığını anlattık, bilim kampları yaptık, bi-
lim ödülleri topladık, her gencimizin bu çağa 
dair bilgi ve donanımla yetişmesinin önemini 
vurguladık…
Yeni bir eğitim sezonuna imam hatiplerle ilgi-
li tartışmalarla girdik. Ama tartışmaların bir 
parçası olmak yerine özne olmak istedik. Ha-
zırladığımız raporlarla, medya buluşmalarıy-
la, kamuoyu çalışmalarıyla irademizi ortaya 
koyduk; günübirlik kısır tartışmalara girme-
den vakarımızla ve kararlılığımızla gündeme 
sözümüzü söyledik…
Yeni eğitim-öğretim sezonu hepimiz için ha-
yırlı olsun. Gençlerimizin en iyi şekilde ye-
tişmelerine, mezunlarımızın en iyi şekilde 
çalışmalarına vesile olsun. Tüm paydaşlarla 
birlikte uyumlu ve bereketli çalışmalar nasip 
olsun. Hayırlar feth olsun, şerler def olsun. 

ÖNDER Genel Başkanı
Halit Bekiroğlu
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Liselere Geçiş Sınavı (LGS) 
yerleştirme sonuçlarının 

açıklanmasının ardından gündem 
yine imam hatipler üzerinden 

sürdürülen tartışmalara kilitlendi. 
“İmam hatipler tercih edilmedi, 

boş kaldı” iddiaları ise bu 
tartışmanın en temel argümanı. 
Bu iddialar ve eğitimin geleceği 
üzerine konuştuğumuz ÖNDER 
İmam Hatipliler Derneği Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu, imam 

hatipler konusunda fotoğrafın tam
olarak gösterilmediğini ve sadece 

olumsuz tarafların ön plana 
çıkarıldığını düşünüyor. 

Yeni Milli Eğitim Bakanı ve 
eğitimle ilgili beklentilerini de 
aktaran Bekiroğlu, 18 milyon 

öğrencinin en iyi şekilde 
yetişmesine vesile olmaları 

temennisini dile getiriyor, “Ahlak 
ve adalet duyguları güçlü ve günün 

şartlarını iyi bilip gelecekte hem 
ülkemizi hem İslam dünyasını 

ve hem de bütün insanlığı daha 
ileriye taşıyacak öğrenciler 

yetiştirmelerini diliyorum” diyor. 
Dilerseniz sözü fazla uzatmadan 

sohbetimize geçelim...

AHLAKLI VE ADALETLİ 
NESİLLER YETİŞTİRMELİYİZ

İmam hatipler her dönemde en çok konuşulan 
okullar. Bunun sebebi nedir?

Bunun sebebi imam hatip meselesinin eğitim bağ-
lamında değil de daha çok bir tarafgirlik ve karşıtlık 
bağlamında değerlendirilmesi. Dolayısıyla imam hatip 
meselesi daha çok siyasi bir mesele olarak konuşulu-
yor. Bu aslında farkında olmadan hem ülkemize hem 
de çocuklarımıza ve velilerimize zarar veriyor. Çünkü 
burada en önemli husus aslında öğrencilerin niteliği 
meselesi. Milli ve manevi değerler doğrultusunda ye-
tişmeleri meselesi. Ayrıca imam hatip meselesinin çok 
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konuşulmasının önemli bir sebebi de elbette 
milletimizin kendi özüne dönüş çabasının en 
sembolik kurumsal boyutlarından birini teşkil 
ediyor olmasıdır.

SANILANIN TERSİNE İMAM 
HATİPLERE İLGİ ARTIYOR

İmam hatiplere öğrencilerin ilgisinin 
azaldığı algısı oluşturulmaya çalışılıyor, 
gerçekten öyle mi, durum nedir?

İmam hatip meselesinde nedense istatistikler 
çoğunlukla olumsuz tarafıyla değerlendiriliyor. 
Bütün olarak istatistikleri değerlendirmek yeri-
ne olumsuz görünen yön açığa çıkarılıyor. Bütü-
nü değil de fotoğrafın bir kısmını ortaya çıkarmış 
oluyor. Son kontenjan meselesine baktığımızda, 
bakanlığın ek tercihler dolayısıyla oluşturmuş 
olduğu kontenjanları imam hatiplerin tercih 
edilmemesi yönünde algılatmaya çalışıyorlar. 
Aynı boş kontenjanlar Anadolu liselerinde de 
meslek liselerinde de var. Ağustos ayındaki ter-
cihlerde öğrencilerin tercih edebilmeleri için bu 
kontenjanlar ayrıldı. Öte yandan geçen yıl yüzde 
13-14 bandında tercih edilen imam hatip lise-
leri şimdi 15 bandında tercih edildiler. Ağus-
tos ayındaki yerleştirmelerle birlikte bu rakam 
yüzde 16-17’yi yakalayacak gibi duruyor. Biz bu 
2-3 puanlık artışı başarı olarak görüyoruz. Ve 
burada özellikle sınavla yerleşen öğrencilerdeki 
başarı oranı ise yüzde 23’lere çıktı. Bu da bize 
imam hatiplerin her geçen gün akademik an-
lamda da başarılı olduğunu gösteriyor. Kaldı ki 
akademi dışındaki sosyal, kültürel, sportif alan-
larda imam hatiplerin başarısı zaten tartışılmaz 
diye düşünüyorum.

İMAM HATİPLER DEVLETİN  
OKULU DEĞİL Mİ?

“İmam hatipler iktidar tarafından 
destekleniyor, diğer okullar ihmal 
ediliyor” eleştirisine ne diyeceksiniz?

İmam hatipler 1950’den bu yana büyük ölçüde 
iktidarlar tarafından desteklenmediği gibi en-
gellendi. Ve imam hatipleri tamamen milletimiz 

kendi imkanlarıyla yaptı. Özellikle geldiğimiz 
noktada iktidarın imam hatipleri desteklemesi 
elbette takdir edilecek bir şey ama bu aynı za-
manda on yıllardır hakları engellenmiş, gas-
pedilmiş bir topluluğun bir tür hak iadesi gibi 
değerlendirilmeli ve kesinlikle normal karşılan-
malıdır. Nasıl ki, fen liselerini,  meslek lisele-
rini, Anadolu liselerini hükümetimiz, devletimiz 
yapıyorsa aynı şekilde imam hatipleri de yapma-
lıdır. Bu eleştiriyi yapanlar aslında zihniyet ola-
rak sıkıntılı bir yerden bakıyorlar. Çünkü sanki 
imam hatipleri devlet destekleyemezmiş ve ya-
pamazmış gibi çok önemli bir yanlışlık içindeler. 
Bunun zaten normal olduğunu düşünüyorum.

Bazı müzmin çevreler imam hatip 
düşmanlığı yapıyor. Bunun sebepleri 
nelerdir?

Aslında bu çevreler ülkemizde gittikçe azaldı. 
Çok dar bir kitle şu anda imam hatip düşman-
lığı yapıyor. Her eleştiriyi düşmanlık olarak de-
ğerlendirmiyoruz; her eğitim modeli gibi imam 
hatip modeli için de geliştirici eleştiriler kıymet-
lidir ve biz bundan istifade etmeye çalışırız. Ama 
özellikle yıkıcı eleştiri yapanlar yani bir tür ön-
yargı ve düşmanlık psikolojisi ile hareket eden-
lere baktığımızda daha çok ülkemizin ve mille-
timizin kendi değerlerine dönüşünü istemeyen 
toplulukların çabasını görürüz. Çünkü imam 
hatip meselesi kendi özüne dönme, aslına dön-
me ve geleneğinden güç alarak bugünü iyi an-
layarak geleceğe yeni bir vizyonla adım atma 
çabasının adıdır. 

BÜTÜN BOYUTLARIYLA ÖZELEŞTİRİ 
YAPIYORUZ

Peki imam hatipler açısından bir 
özeleştiri yapmak gerekse ne 
söylersiniz?

İmam hatip meselesi kutsal ve dokunulmaz bir 
mesele değil. Biz bu özeleştiriyi yapıyoruz, bütün 
boyutlarıyla da yapmaya çalışıyoruz. Geçmişte 
nasıl kurgulanmıştı, şimdi geldiğimiz noktada 
hangi yönleriyle ihtiyaçlara cevap veriyor, han-
gi noktada eksiklikler var? Tüm bu özeleştiriyi 
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cesurca yapmak lazım. Ama imam hatipleri red-
deden yaklaşımların iyi niyetli olmadığını düşünü-
yorum. İmam hatiplerin hem muhteva olarak hem 
de eğitim yöntemleri, araç ve gereçleri itibariyle de 
güncelleştirilerek geleceğe daha etkili ve verimli 
bir insan yetiştirmeye imkan sağlaması gerektiği 
kanaatindeyim.

EĞİTİMCİ BAKAN AVANTAJ MI?

Yeni Milli Eğitim Bakanı’nı nasıl 
değerlendiriyorsunuz, beklentileriniz 
nelerdir?

Bakanımızın eğitimci olması hasebiyle avantajlı 
başladığı kanaatindeyim. Bu avantajı inşallah bü-
tün paydaşlarla değerlendirebildikleri takdirde çok 
önemli hizmetlere vesile olabileceklerini düşünü-
yorum. Beklentimiz bu ülkedeki 18 milyon öğren-
cimizin en iyi şekilde yetişmelerine vesile olmaları. 
Bunu yaparken çok yönlü yetiştirmenin önemli ol-
duğunu düşünüyorum. Hem maddi hem de mane-
vi boyutuyla çocuklarımızın hayata hazırlanmasını 
önemsiyorum. Ahlak ve adalet duyguları güçlü ve 
günün şartlarını iyi bilip gelecekte ülkemizi, İslam 
dünyasını ve bütün insanlığı daha ileriye taşıyacak 
öğrenciler yetiştirmelerini diliyorum.
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Yap-boz tahtasına dönen eğitimin 
problemi ve çözümü nedir?

Temel problemi en özet haliyle; birincisi mese-
leye bütüncül bakmamak, dönemsel problem-
lere odaklanıp bütünü kaçırmak. İkincisi ise 
eğitimle ilgili bütün paydaşlardan, potansiyelle-
rinden istifade edememek ve onlar arasındaki 
koordinasyonu sağlayamamak. Bunu sağladığı-
mız takdirde verimli çalışmalar ortaya koymuş 
oluruz. Ve eğitim sorunu da Allah’ın izniyle mi-
nimize edilmiş olur.

HERKESİN KATKISI OLSUN

Yeni eğitim sezonuna yönelik neler 
söylemek istersiniz? 

İmam hatip özelinde söyleyebileceğim husus 
şudur ki, imam hatiplere katkısı olabilecek her-
kesin bu süreçlerde aktif olması ve sorumluluk 
almasıdır. Sadece uzaktan imam hatip eleştirisi 
yapmak, 28 Şubat’tan bu yana kaybettiklerimizi 
gözardı ederek indî değerlendirmeleri yapmak 
şahsımızı tatmin edebilir ama sadra şifa olmaz 
ve farkında olmadan olumsuz yaklaşımlarımızla 
çocukların önünde engel bile olmuş oluruz. Si-
yasilerimiz de imam hatiplere ölçülü yaklaşmalı.

“NEREDE O YENİ İMAM HATİPLER” 
DEMELİYİZ!

Geçmişteki imam hatip ruhu ve şuurunun 
bugün kalmadığı yönünde eleştiriler 
var. “Nerede o eski imam hatipler” 
serzenişini duyuyoruz. Sizce o ruh 
kalmadı mı? 

Bugünü yaşıyoruz, 30-50 yıl öncesini yaşamıyo-
ruz. Bugünün çocuklarına hitap ediyoruz ve bu-
günkü dünya 30 yıl önceki, 10 yıl önceki, hatta 
bir yıl önceki dünya değil. Bunu gözardı ederek 

karşılaştırmak ve imam hatip ruhu vardı yoktu 
diye değerlendirmek doğru değil. O gün biz de 
çocuktuk, gençtik ve eksiklerimiz, sıkıntılarımız 
vardı, bugün de var. O gün hangi ruh varsa ebe-
veynlerimizden ve çevremizden aldığımız ruh 
bizlere yansıyordu. Şimdi de çocuklarımızın biz-
den aldığı ruh imam hatiplere yansıyor. Toplum 
olarak, zihniyet ve ahlak olarak, tutarlılık olarak 
bizde ne ölçüde imam hatip ruhu var?

ESKİYE TAKILMAYACAĞIZ

X ve Y kuşağından sonra Z kuşağından 
bahsediyoruz. Onlara hitap edebilecek 
yeni bir dil, yeni bir model mümkün mü? 

Hz. Ali kendi evlatlarına buyuruyor ki; “Evlatla-
rınızı kendi döneminize göre değil onların döne-
mine göre yetiştirin.” Bizim kesinlikle bugünün 
şartlarını, teknolojisini, araç gereçlerini hatta 
dilini, tarzını, yöntemlerini gözönünde bulundu-
rarak hareket etmemiz lazım. Eski yöntemleri 
tıpatıp uygulamak farkında olmadan bir dayat-
macılığa dönüşür ve x, y, z kuşağı olarak tabir 
ettiğimiz kuşaklar bu dayatmaya tahammül et-
mezler. İyi niyetle bir nesil yetiştirelim derken 
farkında olmadan bir nesli heba ederiz. Bu se-
beple birkaç dil bilen, teknolojiyi çok iyi kullanan, 
ufku sadece bir köy, bir ilçeden ibaret değil bü-
tün dünya olan ama en önemlisi de inovatif boyu-
tu çok güçlü olan çocuklar yetiştirmemiz lazım.

İmam hatip öğretmenleri nasıl seçiliyor, 
nasıl motive ediliyor?

Öğretmenler arasında ayrım yapmayı şahsen 
doğru bulmuyorum. Öğretmenlere gerekli de-
ğeri verdiğimiz takdirde, öğrencilerimize etkile-
rini yakinen görüyoruz. Ve bu durumda bahset-
tiğiniz imam hatip ruhu hoca-talebe ilişkisiyle 
doğal bir biçimde öğrenciye aktarılmış oluyor.

Hz. Ali kendi evlatlarına buyuruyor ki; “Evlatlarınızı kendi 
döneminize göre değil onların dönemine göre yetiştirin.”
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ÖNDER Basın Tanıtım Komisyonu yeni 
dönemin ilk toplantısın ÖNDER Genel 
Merkezi’nde yaptı. Bir yıllık planlamanın 
masaya yatırıldığı toplantıda, projeler göz-

den geçirildi ve netlik kazandı. 
Toplantıya Basın Tanıtım Komisyonu’nun profesyo-
nel olarak gazetecilik yapan medyadaki mensupları 
da katıldı. Toplantıda komisyondaki genel merkez 
çalışanlarının yanısıra TRT Haber moderatörü Betül 
Soysal Bozdoğan, yönetmen Ayşegül Yıldırım Kara, 
Gerçek Hayat Yayın Koordinatörü Emeti Saruhan, 
Star Gazetesi ekler editörü Gülcan Tezcan, TRT Ha-
ber editörü Ömer Tekerek, TRT World editörü Sami 
Yusuf Kamadan ile Anadolu Ajansı yöneticilerinden 
Sabri Çelebioğlu hazır bulundu.  

TANITIM HANGİ ÜSLUPLA YAPILMALI?

Çeşitli medya organlarında görev yapan gaze-
teci üyelerin de katılımıyla yapılan ilk toplantıda 

ÖNDER’in basın tanıtım stratejisi üzerinde de du-
ruldu. Tanıtımın nasıl ve hangi üslupla yapılacağı 
konusunda üyeler fikir teatisinde bulundu. Üzerinde 
çalışmaları sürdürülen 60. Yıl Albümü, Medya Oku-
maları Atölyesi ve Temel İletişim Eğitimi toplantının 
diğer başlıkları arasında yer aldı. 

TANITIM STRATEJİMİZİ TARTIŞTIK
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İlim ve kültür hayatımıza yön veren isimlerden 
Mehmed Necmeddin Okyay ile Ali Emiri’nin 
hayatını konu alan biyografi kitaplarımız yayın-
landı. ÖNDER Kitaplığı Biyografi Serimiz, daha 

önce yayınlanan Tevfik İleri, Mahmud Celaleddin 
Ökten, Mahir İz ve Fethi Gemuhluoğlu ile 6 kitaba 
ulaştı. Sırada aynı çerçevede topluma önemli hiz-
metlerde bulunmuş 4 ayrı ismin biyografisi var. 

TOPLUMU ŞEKİLLENDİREN İSİMLER

ÖNDER Basın Tanıtım Komisyonu tarafından 
planlanan biyografi serisine imam hatiplerin ku-
rucusu Mahmud Celaleddin Ökten’in biyografisi 
ile başlandı. Bu süreçte hem imam hatip nesline 
emeği geçen isimler hem de ilim ve irfan haya-
tında etkili, toplumun kültürel kodlarının yerleş-
mesinde ve şekillenmesinde emeği olan isimler 
biyografi serisinin kitapları arasında planlandı. 
Seri, sıradaki diğer kitaplarla devam edecek. 

GENÇLERİN TANIMASINI 
ÖNEMSİYORUZ
Biyografi projesini planlayan ÖNDER Basın Ta-
nıtım Komisyonu Başkanı Demet Tezcan, “Bu 
projeyi, topluma eğitim-kültür dünyasına, sanat, 
siyaset, gençliğe emek vermiş, hizmet etmiş 
isimlerin hayatını gençlerin bir çırpıda okuyaca-
ğı metinler olarak hazırlamaya çalıştık” dedi. Bu 
isimlerin her birinin hayatında kendine özgü bir 
adanmışlık ve emek olduğunu belirten Tezcan, 
“Kimi ilme adamış, kimi sanata adamış, kimi si-
yasete adamış ama toplamda insanlığa faydalı 
olmak, içinde bulundukları topluma bir şeyler 
katmak için uğraşmışlar. Gençlerimiz birşey ka-
zanmak istiyorlarsa, bir hedefleri varsa  emek 
vermeyi, sadece kendisi için değil başkaları için 
de yaşayabilmeyi, üretmeyi, hayatta birçok şeyi 
birarada yapabilmeyi örnekleri üzerinden görsün 
istedik” diye konuştu.

YÖNETİM
FAALİYETLERİ

İKİ BİYOGRAFİ KİTABI DAHA



BÜLTEN
12

ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğ-
lu, Malatya’da ÖNDER İmam Hatipliler 
Derneği’nin yeni dönemde faaliyetlerini 
sürdüreceği tarihi Karakaş Konağı’nın açı-

lışına katıldı. Restore edilerek Malatya ÖNDER İl 
Başkanlığı hizmetine sunulan Karakaş Konağı’nın 
açılışına, Çevre ve Şehircilik Bakanı Murat Kurum, 
Malatya Milletvekilleri Bülent Tüfenkci, Öznur Ça-
lık, Hakan Kahtalı, Din Öğretimi Genel Müdürü Nazif 
Yılmaz, Malatya Büyükşehir Belediye Başkanı Hacı 
Uğur Polat, Malatya ÖNDER yönetim kurulu üyeleri, 
sivil toplum kuruluşları ve çok sayıda davetli katıldı. 
Açılışta ÖNDER Malatya İl Başkanı Abdurrahman 
Taşkesen Karakaş Konağı’na katkı sunanlara tek 

tek teşekkür ederken Halit Bekiroğlu, ülkeler gibi 
şehirlerin ve binaların da ruhu olduğunu belirterek 
bu mekanın tarihinden alınacak ruhla ve bizlerin 
katacağı yeni ruhla nice güzelliklere vesile olacağını 
belirtti. Çevre Şehircilik Bakanı Murat Kurum ise Si-
vil Toplum Kuruluşları’nın önemine vurgu yaparak 
böyle mekanlarda çok hayırlı çalışmalar yapılacağı-
na olan inancını ifade etti. Dualarla yapılan açılışın 
ardından Karakaş Konağı gezilerek, Abdurrahman 
Taşkesen’den yeni dönemde yapılacak faaliyetler 
hakkında bilgiler alındı. 
Açılış programının ardından Malatya Milli Eğitim 
Müdürlüğünün ve Büyükşehir Belediyesinin kat-
kılarıyla; İmam Hatip Lise ve Ortaokul Müdürle-

ÖNDER GENEL BAŞKANI HALİT 
BEKİROĞLU’NDAN

MALATYA’YA ZİYARET
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ri, Müdür Yardımcıları, Öğretmenleri, Okul Aile 
Birliği Başkanları ve Sivil Toplum Kuruluşları-
nın temsilcileriyle bir araya gelen ÖNDER Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu burada bir konuşma 
gerçekleştirdi. Eğitim meselesinin en önemli 
modellerinden olan imam hatiplerin tarihi süre-
ci içerisinde yaşadığı serüveni ve bugün geldiği 
noktayı anlatarak sözlerine başlayan Bekiroğlu, 
eğitim meselesinin temel sorunları arasında öğ-
retmenlerin gösterilmesine katılmadığını ifade 
etti. Bekiroğlu, “Eğitim meselesi ancak topyekün 
ele alındığı zaman gerçek çözümlere ulaşılabi-
lir. Bunu da bütün boyutlarıyla; ekonomisiyle, 

siyasetiyle, öğretmeniyle, velisiyle, öğrencisiyle, 
sosyal hayatıyla, manevi boyutuyla ele aldığımız 
takdirde başarıya ulaşacağız. Biz buna, “eğiti-
min bütüncül değerlendirilmesi” diyoruz. Ve bu 
bütüncül değerlendirme içerisinde elbette en 
stratejik boyutlardan biri sizlersiniz, saygıdeğer 
öğretmenlerimizdir, başımızın tacı olan hocala-
rımızdır” dedi.  Bütün yükü öğretmenlere yükle-
meyi doğru bulmadığının altını çizerek sözlerine 
devam eden Bekiroğlu, “Bizler 2012’den bu yana 
çoğunlukla fotoğrafın büyük kısmına bakar ol-
duk. Büyük cümlelerimiz, büyük politikalarımız 
oldu. Ancak bir öğrencinin bütünüyle derdiyle 
dertlenemediğimiz için bence biz eğitimde iste-
diğimiz başarıyı yakalayamıyoruz. Bir öğrencinin 
bütünüyle dünyasına giremediğimiz için tam ola-
rak başarılı olamıyoruz.  İç dünyasında çatışma-
lar yaşayan bir gencin derdiyle dertlendiğimizde 
eğitim problemlerini büyük ölçüde aşmış olu-
ruz.” şeklinde konuştu. 
Yeni dönemde öğrencilerin kişisel bütün prob-
lemleriyle ilgilenmek gerektiğini vurgulayan Be-
kiroğlu, “Küçük grup çalışmalarıyla öğrencilere 
birebir ulaşmamız gerekiyor. Akademik gruplar, 
okuma grupları, sanat-spor-kültürel faaliyet 
grupları aracılığıyla öğrencilerimizin dünyasına 
girebilir, onların bireysel problemlerine ulaşabi-
liriz.” diyerek sözlerini sürdürdü. 
ÖNDER İmam Hatipliler Derneği olarak imam 
hatipli öğrencilere önderlik ve öncülük yapma 
misyonuyla hareket ettiklerini belirten Halit Be-
kiroğlu, “Bu gençleri sadece cami imamlığını, 
önderliğini değil; bunun yanı sıra sosyal hayatta, 
ailede, komşu-akraba ilişkilerinde öncülük ve 
önderlik rolünü üstlenecek şekilde yetiştirme-
miz gerekir.  Bu noktada öğretmenlerin de üze-
rine düşen önderlik ve öncülüğü en iyi şekilde 
yerine getirmeleri gerektiğini bir kez daha ha-
tırlatmak istiyorum. Bütün bunlara yüreğimizi, 
heyecanımızı, aşkımızı katarsak yetiştirdiğimiz 
her çocuk bulunduğu alanda öncülük ve önderlik 
yapmış olacaktır.” dedi.
Din Öğretimi Genel Müdürü Nazif Yılmaz ise öğ-
retmenlere yaptığı sunumda yeni eğitim sezo-
nunda neler yapılması gerektiğini detaylı bir şe-
kilde anlattı. Ayrıca Malatya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Uğur Polat ve Memursen Malatya Şube 
Başkanı Kerem Yıldırım öğretmenlere selamla-
ma konuşması yaptılar.

YÖNETİM
FAALİYETLERİ
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ÖNDER İmam Hatipliler Derneği Okul Aile 
Birliğinden sorumlu Genel Başkan Yar-
dımcısı Kamber Çal, Ekim ayı sonuna ka-
dar okullarda Okul Aile Birlikleri Başkan 

ve üye seçimlerinin yapılacağını belirterek, “Velile-
re sesleniyoruz, gelin bu seçimlere katılın. Velile-
rin eğitimde etkin olması bu kurullardan geçiyor” 
dedi. Çal, eğitimin üç ayağından biri velinin eğitim-
de daha etkin olmasıyla eğitimin kalitesinin de ar-
tırılacağını söyledi.
Okulların açılmasının ardından, hem eğitimciler, 

hem öğrenciler, hem aileler, hem de sivil toplum 
örgütleri dahil tüm eğitim camiası için yoğun bir 
tempo başladı. Bu süreçte okullarda, ders prog-
ramlarının düzenlenmesi ve uygulamaya konulma-
sından sonra Okul Aile Birliği seçimleri bulunuyor. 

ÜÇ ANA DAMAR VAR

Okul Aile Birlikleri’nin yapılacak seçimlerle teşek-
kül edeceğini belirten ÖNDER Okul Aile Birliğin-
den sorumlu Genel Başkan Yardımcısı  Kamber 
Çal, “Bize göre eğitimde üç ana damar var. Bunlar 
çocuklarımız, yani öğrenciler, öğretmenlerimiz, 

eğitimciler ve velilerimiz. Velilerimizin eğitime kat-
kılarının şekillendiği alan ise Okul Aile Birlikleri-
dir” dedi. Okul Aile Birliklerine ilgi duyulmasının 
velinin eğitime katkı sağlaması anlamına geldiğini 
belirten Çal, “Biz de ilgili velilerin okul aile birlikle-
rine desteklerini bekliyoruz.” çağrısında bulundu. 
Çal, Okul Aile Birlikleri’nin okul yönetiminin de bir 
parçası olduğunu,  velilerin temsilcisi olarak görev 
icra ettiğini belirterek, “Etkin bir şekilde seçimle-
rin yapılması, katılımın artmasını sağlayacaktır” 
ifadesini kullandı. 

AKTİF OKUL AİLE BİRLİKLERİ ÖNEMLİ

Okul Aile Birliklerinin birçok okulda yeterince te-
şekkül etmediğini ve bunun değişmesi gerektiğini 
kaydeden Çal, “Biz bunun böyle olmasını istemiyo-
ruz. Bu birliğin eğitimdeki destek gücünün kulla-
nılması gerektiğini düşünüyoruz.  Bizim bahsetti-
ğimiz 3 ana güçten biri olan veliyi daha etkin hale 
getirebilmenin ana yolunun Okul Aile Birliklerin-
den geçtiğine inanıyoruz. Öncelikli olarak okul-
larımızın eğitim müfredatında yapması gereken 
birçok projeleri var. En önemlisi çocuklarımızın 
sosyalleşmesi için yapılan çalışmalardır. Geziler, 
organizasyonlar, aktiviteler yapılıyor. Bunlar için 
ekstra bütçeler ortaya çıkıyor. Bunların karşılan-
masında okul aile birliklerinin büyük bir payı var” 
diye konuştu.

BİLİNÇLİ VELİDEN EĞİTİME DESTEK 

“Bilinçli veli, Okul Aile Birliğiyle çocukları üzerin-
den ilgilendiği zaman eğitime de katkısı oluyor” di-
yen Kamber Çal, çocuklarının eğitim sistematiğini 
zihninde oturtmuş bir velinin öğretmenlerle doğru 
ilişki kurarsa öğretmenlerin işini kolaylaştırdığının 
altını çizdi. Devletin de okul aile birliklerinin öne-
mini ortaya koyabilmek için bu kurumları sistema-
tize ettiğini belirten Çal, yardıma ihtiyacı olan ço-
cukların sistem içine alınarak onlara bir anlamda 
eğitimde fırsat eşitliği sağlandığını dile getirdi.

VELİLER EĞİTİMDE ETKİN
OLMALI
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YÖNETİM
FAALİYETLERİ

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği Planla-
ma ve Koordinasyon Toplantısı Kütahya 
Emet Termal Otel’de yapıldı. Toplantıda 
dernek bünyesindeki tüm komisyonların 

eğitim yılı içinde gerçekleştirecekleri projeler 
belirlenerek karara bağlandı.
ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu başkan-
lığındaki toplantıya İcra Kurulu, Yönetim Kurulu 
ve komisyon üyeleri katıldı. Toplantının  bir bö-
lümüne AK Parti Kütahya milletvekili İshak Ga-
zel ve Kütahya İl Başkanı Ali Çetinbaş da iştirak 
etti. İki günlük toplantının ilk gününde 2018-2019 
eğitim öğretim yılında gerçekleştirilecek faali-
yetlere ilişkin planlar masaya yatırıldı. Aksayan 
yönlerin de tartışıldığı toplantıda, gün sonunda 
yıl içinde yapılacak faaliyetler belirlendi. İkinci 

gün ise faaliyetler ortak bir havuzda toplanarak 
kararlar alındı. 

BÜYÜK FOTOĞRAFI GÖRMEK ÖNEMLİ

Toplantının açılışında bir konuşma yapan ÖN-
DER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu, toplantı-
nın büyük fotoğrafı görme ve birlikte oluşturma 
açısından önemsedikleri bir çalışma olduğunu 
söyledi. “Bizim geleneğimize göre istişare çalış-
malara zenginlik katar” diyen Bekiroğlu sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Bizim de bu iki günlük istişare-
lerimizde hem ÖNDER’i hem de ÖNDER’le ilişkili 
kurumlarımızı, bütün paydaşlarımızı geliştirmiş 
oluruz hem de toplamda imam hatipleri geliştir-
meye bir katkımız olur. Bu katkı da ülkemizin ge-

ÖNDER BİR
YILINI PLANLADI
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lişmesine, İslam dünyasının ve insanlığın gelişmesine 
katkı olacaktır.”

HEDEFİMİZ GENÇLİK

ÖNDER Teşkilatlanmadan Sorumlu Genel Başkan 
Yardımcısı Süleyman Köse ise konuşmasında, “Bizim 
tüm çalışmalarımızda hedefimiz gençlik. Sahada ko-
misyonlarımız var, bir de sahaya destek olan komis-
yonlarımız var. Bu organizasyon şeması içerisinde 
işlerimize yoğunlaşacağız ve hep birlikte başarılı ça-
lışmalara imza atacağız” dedi. 

PLANLAR OLUŞTURULDU

Toplantıda daha sonra ÖNDER’in komisyonları ayrı 
ayrı çalışma takvimini oluşturmak üzere yuvarlak 
masa toplantılarına geçti. Teşkilatlanma, Üye İlişkile-
ri, Öğretmenler, Eğitim, Kültür-Sanat, Basın-Tanıtım, 
Uluslararası İlişkiler, Öncü Spor, Okul Aile Birliği ve 
Gençlik Komisyonları ayrı ayrı toplantılarını gerçek-
leştirdi. Her komisyon, üyeleriyle birlikte yıl içinde 
yapacakları faaliyet, program ve organizasyonları be-
lirledi. 

ANKET SONUÇLARI DEĞERLENDİRİLDİ

Toplantının diğer bir gündem maddesi ise yönetim ku-
rulu üyeleri arasında yapılan anketin değerlendirmesi 
oldu. ÖNDER Yönetim Kurulu üyesi Ahmet Nedim Er-
demir moderatörlüğünde anket sonuçları değerlendi-
rildi. Aksaklıklar ve sorunlar tartışıldı. Strateji ve faali-
yet önerileri üzerinde duruldu.
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ÖNCÜ SPOR’UN YENİ BAŞKANI
YAVUZ KURT

Öncü Gençlik ve Spor Kulübü 1. Olağanüstü 
Kurultayı yapıldı. Bahçelievler Koca Yusuf 
Anadolu İmam Hatip Lisesi’nde gerçekleş-
tirilen kurultayda Öncü Spor Genel Sekre-

teri Yavuz Kurt, yeni genel başkan olarak seçildi. 
Gençleri sporla ve değerlerle buluşturmayı kendi-
sine misyon edinen Öncü Gençlik ve Spor Kulübü, 
eski genel Başkanı Mustafa Canbey’in AK Parti’den 
Balıkesir milletvekili olmasından dolayı boşalan 
genel başkanlık koltuğu için olağanüstü kurultayını 
yaptı. Kurultaya Buz Hokeyi Federasyonu Başkanı 
Halit Albayrak, Gençlik ve Spor Balıkesir il müdürü 
Lokman Arıcıoğlu, İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
İSPER Genel Müdürü Salih Çil, ÖNDER Genel Baş-
kan vekili Mehmet Sönmez, Genel Sekreteri Yunus 
Tekgöçen, Yönetim Kurulu üyeleri Mustafa Önsay 
ve Kamber Çal, Denetim Kurulu üyesi Rais Nas ve 
Öncü Spor Yönetim Kurulu üyeleri katıldı. 
Kur’an-ı Kerim tilavetiyle başlayan genel kurulda 
İstiklal Marşı’nın ardından “Öncü olmak” başlıklı 
sinevizyon gösterisi izlendi. Divan heyetinin seçil-
mesi ve faaliyet raporunun okunmasının ardından 
seçimler yapıldı. Genel başkanlığa Genel Sekreter 
Yavuz Kurt getirilerken, 40 kişilik Yönetim Kurulu 
delegelerin oylarıyla belirlendi. 

BEDEN EĞİTİMİ İLK FEDA EDİLEN DERS

Genel kurula katılarak bir konuşma yapan AK Par-
ti Balıkesir milletvekili ve Öncü Spor eski Başka-
nı Mustafa Canbey, ÖNDER’de birçok kademede 
görev aldığını ve son olarak da Öncü Spor’un baş-
kanlığını yaptığını belirterek, başkanlık yaptığı 7 ay 
içinde önemli programlara imza attıklarını söyledi. 
Toplum olarak sporla ilgili eksikliklerin çok fazla 
olduğunu ve okullarda beden eğitimi dersinin çoğu 
kez tasarruf edilecek derslerin başında geldiğini 
belirten Canbey, “Önümüzdeki dönemde bizim bu 
işi biraz daha ciddiye alıp çocuklarımızın bedensel 
ve ruhsal sağlığını düşünmemiz lazım. İnşallah 
önümüzdeki dönemde ben yeni başkanımızla bir-
likte çok güzel çalışmalar yapılacağına inanıyo-
rum” dedi. 

ÖNCÜ SPOR ÖNEMLİ KULÜPLERDEN BİRİ 
OLACAK

“Bizler bu görevlere geliyoruz ama bu görevle-
re gelmek marifet değil bu görevlere geldikten 
sonra onun sorumluluğu ve mesuliyetini hissedip 
gereğini yapmaktır” ifadelerini kullanan Canbey, 
Öncü Spor’un bu sorumluluğu hissederek önü-
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müzdeki dönemde önemli işler yapacağını ve 
Türkiye’nin en önemli kulüplerinden biri ola-
cağını söyledi. Canbey sözlerine şöyle devam 
etti: 
“İmam hatip camiası bu ülkeye çok güzel işler 
yaptı, çok güzel hizmetler etti. İnşallah bun-
dan sonra da yapmaya devam edecek.”

GÜCÜMÜZÜ İMAM HATİP NESLİNDEN 
ALIYORUZ

Seçimlerin yapılmasının ardından bir teşek-
kür konuşması yapan Yavuz Kurt ise, “Öncü 
olmak ahlakıyla spora kimlik kazandırmak-
tır, sporun dilinde herkesi kuşatmaktır. Bunu 
çok çalışarak değerlerimizden ayrılmadan, 
ideallerimizden sapmadan hep birlikte çalı-
şarak kazanacağız. Çünkü gücümüzü aydınlık 
gençlerimizden, imam hatip neslinden alıyo-
ruz” dedi. Öncü Gençlik ve Spor kulübü olarak 
öncü nesiller yetiştirme gayreti içinde bulun-
duklarını belirten Kurt, “İnşallah bu nesiller 
adalet, hakkaniyet, ve vicdana dayalı bir dün-
yanın kurulması için çalışacak. Yolumuza hep 
beraber kardeşçe devam edeceğiz” ifadelerini 
kullandı.

HER OKULA ÖNCÜ ELÇİLER

Gençlere dokunmanın farklı yöntemlerini ge-
liştirecek ve ulaşılan gençlerin sayısını hızla 
artıracaklarını belirten Yavuz Kurt, konuşma-
sına şöyle devam etti: “Marka değeri taşıyan 
programlar ortaya koyuyoruz. Sporcularımızı 
ve spor branşlarımızı düzenli olarak çoğal-
tıyoruz. İnşallah önümüzdeki dönemde her 
okulumuzda öncü elçiler aracılığıyla Türkiye 
çapında projeleri hayata geçireceğiz. Sporla 
gençleri, okulları, bilgi, tabiat ve sanatı buluş-
turan büyük projelere imza atacağız.” 

ÖNCÜ SPOR MESAFE KATETTİ

Genel kurula hitaben bir selamlama konuş-
ması yapan ÖNDER İmam Hatipliler Derne-
ği Başkan Vekili Mehmet Sönmez de Öncü 
Spor’un dünden bugüne önemli mesafeler 
katettiğini belirterek, bugüne kadar yöneti-
minde bulunanlara teşekkür etti ve yeni yöne-
time başarılar diledi. 
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İMAM HATİPLERE BAKIŞ
ARAŞTIRMASI YAYIMLANDI

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği Basın Ta-
nıtım Komisyonu tarafından hazırlanan ve 
imam hatip okullarına ilişkin 2017 yılında 
yazılı basında yer alan olumlu ve olumsuz 

haberlere yer verilen “İmam Hatiplere Bakış Araş-
tırması” raporu yayımlandı.
Raporda, yazılı basının imam hatip haberlerine 
yaklaşımı konusunda bir fotoğraf çekilmesi hedef-
lendi. Bir yıllık haberlerin tarandığı çalışmada, 9 
ayrı başlık altında haberler değerlendirildi, olumlu 
ve olumsuz haberler ayrı ayrı ele alındı. 

28 GAZETE İNCELENDİ

Rapor hazırlanırken, 2017 yılında günlük ulusal ya-
yın yapan 46 gazeteden 28’inde yer alan haberler 
incelendi ve bu haberlere ilişkin bir değerlendirme 

yapıldı. Raporda, özellikle bazı yayın organlarında 
imam hatiplere yönelen ötekileştirici ve ayrımcı dil 
ile nefret söyleminin haber sunumundan öte bir 
davranış biçimi haline geldiği tespit edildi. İmam 
hatip okullarının tarihçesine yer verilen raporun 
giriş kısmında şu ifadeler yer aldı: “İmam hatipler, 
Türkiye’de bir eğitim modeli bir okul türü olmaktan 
öte, ülkenin yaşadığı siyasi iniş çıkışlar ve çalkantı-
ların da göstergesi, onlarla beraber yoluna devam 
etmeye çalışan kurumlar olmuştur. 

OKULLAR TARTIŞMANIN ODAĞINDA

Türkiye’nin en önemli yapı taşlarından biri olan bu 
okullar, doğdukları Milli Mücadele yıllarından bu-
güne kadar, daima gündemdedir ve sosyal bir ger-
çek olarak varlıklarını muhafaza etmektedir. İmam 
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hatip liseleri, hemen her iktidar döneminde tar-
tışmaların odak noktası olurken, bugün de gün-
demdeki yerini korumaktadır.” Raporda, 28 Şubat 
sürecindeki kısıtlamalar sonucunda imam hatip 
liselerindeki öğrenci sayısının 600 binden 60 bine 
kadar düştüğü hatırlatılarak, AK Parti’nin 2002’de 
iktidara gelmesinin ardından bu okulların şartla-
rında yavaş yavaş iyileştirmelerin başladığı, 2017-
2018 eğitim öğretim yılında Türkiye genelinde 
3 bin 142 imam hatip ortaokulunun ve bin 452 
imam hatip lisesi bulunduğu ve öğrenci sayısının 
1 milyon 346 bin olduğu bilgisine yer verildi.

5 BİN 309 HABER TARANDI

Araştırmaya, Akşam, Aydınlık, Diriliş Postası, 
Cumhuriyet, Dünya, Güneş, Evrensel, Habertürk, 
Birgün, Hürriyet, Milat, Milli Gazete, Milliyet, Or-
tadoğu, Posta, Sabah, Şok, Sözcü, Star, Takvim, 
Türkiye, Yeni Çağ, Vatan, Yeni Akit, Yeni Asya, 
Yeni Mesaj, Yeni Şafak, Yurt gazetelerinde çıkan 
haberlerin konu edildiği aktarılan raporda şu ifa-
delere yer verildi: “Gazeteler arasında yaptığımız 
taramada, 2017 yılında ÖNDER İmam Hatipliler 
Derneği’yle alakalı olarak, ‘Din Öğretimi’, ‘Genç 
ÖNDER’, ‘İmam Hatip Okulları’, ‘İmam Hatip’, 
‘Okul Aile Birliği’, ‘Öncü Spor’, ‘Sade Soda’, ‘To-
hum Dergisi’ ve ‘Wonder’ başlıklarından ulusal ve 
yerel medyada 44 bin 343 haber ve yazı yayınlan-
dığı görüldü. Sadece ‘İmam hatip’ kavramının yer 
aldığı 5 bin 309 haber ve yazı da ulusal basında yer 
aldı. Araştırma, söz konusu 5 bin 309 haber üze-
rinden gerçekleştirildi. Bulgular ise adli olaylar 
ve rutin haberler dışındaki içerik analizi yapabi-
leceğimiz 683 haber ve yazı üzerinden sağlandı.”

EN ÇOK SİYASİ POLEMİK HABERİ VAR

Araştırmanın sonuçları ise 9 ayrı kategoride to-
parlandı. Bu kategoriler arasında en fazla haberin 
yayınlandığı alanı 211 haber, yazı ve analizle ‘si-
yasi polemik’ başlığı oluşturuyor. Onu 143 haber 
ve yazıyla ‘müfredat’ başlığı izliyor. Araştırmada, 
okul sayıları ve sınavlara ilişkin değerlendirme-
lerin yer aldığı ‘sayılar, sınavlar’ kategorisinde 81 
haber ve yazı bulunuyor. Çalışmada dikkat çeken 
başlıklardan ve en önemlilerinden birini ise “ay-
rımcı dil” üzerine yapılan yayınlar oluşturuyor. 79 
haber, yazı ve analizde imam hatipler hakkında 
kullanılan ayrımcı ve ötekileştirici dil karşımıza 
çıkıyor. İmam hatip okullarında öğrenim gören 
gençlerin örnek davranışları ve sosyal sorumlu-
luk alanındaki faaliyetlerini içeren “Örnek okul, 
örnek öğrenci’ başlığında 74 yazı, haber, yorum 
yer alıyor. Bunu 30 haber ve yazıyla ‘diğer’ kate-
gorisi izliyor. İmam hatiplerin ne olduğundan çok 
ne olmadığı ve kendini anlatma üzerine kurgu-
lanan yazı, haber ve yorumlar ‘Savunma’ başlığı 
altında yer alıyor. Bu alanda da 31 haber ve yazı 
bulunuyor. Okullardaki ‘eğitim kalitesi” hakkında 
24 haber, yazı ve yorum yayınlanmış. Öğrencilerin 
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bilimsel başarılarına ise 10 haber, yazı
ve yorumda yer veriliyor. 

AYRIMCI DİL KULLANIMI YAYGIN

Raporda, medyadaki nefret söyleminin ve ayrımcı 
dil kullanımının yıllardır imam hatip okulları ve 
imam hatiplileri hedef aldığı vurgulanarak, 2017 
yılına ilişkin yapılan araştırmada 11 yayın orga-
nında bu yönde 79 haber, köşe yazısı, analizin bu-

lunduğu belirtildi. “Dindar ve kindar nesil” kavra-
mının imam hatip okullarının anılması ile birlikte 
18 kez kullanıldığına dikkat çekilen raporda, “Onu 
yine ‘kindar nesil’ olarak kullanım takip ediyor. 6 
kez de haber, yazı ve yorumlarda ‘kindar nesil’ 
kullanılmış. 5 ayrı yerde imam hatip kavramıyla 
beraber ‘IŞİD’ kavramı geçiyor ve kullanımlar ge-
nel olarak benzetme içeriyor. ‘Arka bahçe’ kavra-
mı metinlerde 4 kez kullanılıyor. ‘Gerici eğitim’, 
‘gerici müfredat’, ‘militan’, ‘mahkum edilmek’, 
‘dininin ve kininin davacısı’ kavramları da ikişer 
kez geçiyor.  İmam hatiplilere yönelen ayrımcı dil 
ve nefret söylemi çerçevesinde metinlere baktı-
ğımızda çok geniş yelpazede ve saldırgan bir dil 
karşımıza çıkıyor” ifadelerine yer verildi.

BAŞARILAR DAHA AZ YER BULUYOR

Raporda, imam hatip okullarının bilimsel başarı 
örneklerini işleyen haberlerin ve yazıların diğer 
kategorilerden daha az yer bulduğu aktarılarak, 
geleneksel ve ana akım medyanın bu okulların 
güzel yanlarını görmekten ziyade aksayan yanla-
rını haber yapmayı ve bunlar üzerinden imam ha-
tiplere yüklenmeyi tercih ettiği aktarıldı. Rapor-
da, proje okullarla birlikte imam hatip liselerinde 
hem sporda hem sanatta hem fen bilimlerinde 
hem de sosyal bilimlerde başarılı öğrenciler ve 
başarılı okulların sayısının artış gösterdiği ve bu 
olumlu gelişmelerin kısmi de olsa medyanın di-
line haber ve yazılara da yansıyacağı kaydedildi.

OLUMLU HABERLER DE YAPILIYOR

Gazetelerde olumsuz haberlerin çokluğuna rağ-
men olumlu haber ve yazıların bulunduğu belir-
tilen raporda, “Haber ve yazılarda, kişisel ola-
rak bir başarıya imza atmış veya kişisel olarak 
bir sosyal sorumluluk meselesinde yer almış 
öğrenciler ile yine sosyal sorumluluk projeleri-
ne öğrencileri teşvik eden okullar yer alıyor. Bu 
kategoride hepsi olumlu sayılabilecek 74 haber 
ve yazı yer alıyor” ifadelerine yer verildi. Rapor-
da imam hatip okullarının sayısının ve sınavdaki 
başarılarının, bu okullara bütçeden ayrılan pay 
üzerinden yapılan haberler ve yazılan yazıların 
baz alındığı belirtilerek, şunlar kaydedildi: “Bura-
da imam hatiplerin üniversiteye girişteki başarısı 
tartışılırken bazı yayın organlarında diğer liseler 
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ve meslek liseleriyle bir kıyaslama yapılarak bu oran 
‘başarı’ veya normal bir durum olarak görülürken, 
bazı yayın organlarında yer alan haberlerde ise sa-
dece imam hatipler üzerinden bir değerlendirme ya-
pılarak imam hatiplerin üniversiteye girişte başarısız 
oldukları işleniyor. Yine imam hatiplere ayrılan bütçe, 
okul ve öğrenci sayıları da baz alınarak eleştiriliyor.”

EĞİTİMDE GENÇLER SÖZ SAHİBİ OLMALI

Bir yılı içeren ve 5 bin 309 gazete haberi üzerinden 
gerçekleştirilen araştırmanın sonuç kısmında şu de-
ğerlendirmede bulunuldu: “Basınla ilgili, basın ku-
ruluşlarının neyi yapmaması gerektiği ya da ülkenin 
bir eğitim kurumuyla ilgili haber yaparken hangi has-
sasiyetlere riayet etmeleri gerektiği ortaya çıkarken, 
yaşı küçük çocuklar ve daha 18 yaşını doldurmamış 
gençler hakkındaki olumsuz, ötekileştirici ve kişilik 
haklarını zedeleyen yayınlar yapılmaması gerektiği 
bir kez daha teyit edildi. Eğitim üzerine çalışmalar 
yapan özelde ise imam hatiplerle ilgilenen bir der-

nek olarak ÖNDER’in önümüzdeki dönemlerde hangi 
konular üzerine eğilmesi gerektiği de bu taramada 
ortaya çıktı. Okulların fiziksel ortamının iyileştiril-
mesinden sonra eğitimcilerin ve eğitimin kalitesinin 
artırılması, eğitimde gençlerin söz sahibi olmaları, 
inisiyatif almaları, kendi ayakları üzerinde durmala-
rı, ülkelerinden sonra dünyayı tanıyan ve yorumlama 
kabiliyeti olan gençlerin yetiştirilmesi hedefi bir kez 
daha netleşti. Eğitim kalitesi ile birlikte müfredata 
yapıcı eleştirilerin ve katkıların sunulması, bu konu-
daki iyileştirmelere destek olunması, öğrencilerin 
okuma-yazma, kültürel, sanatsal ve sportif faaliyet-
lere katılımlarının desteklenmesi, bilimsel başarıları 
kadar sosyal konulardaki başarılarının da hesaba ka-
tılması, toplumsal olaylarda edilgen değil, daha etken 
bir konumda yer almaları, sadece ulusal değil ulusla-
rarası etkileşimlerde de bulunarak dünya vatandaşlı-
ğının geliştirilmesi, öteki anlamıyla ümmet bilincinin 
yerleştirilmesi gerektiği bu araştırmanın bulgularıyla 
birlikte de bir kez daha kendini kabul ettirdi.”  
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ÖNDER İmam Hatipliler Derneği Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu ve Yönetim Ku-
rulu üyeleri, Suriye’nin Aktarin, Azez, 
Mare, Çobanbey ve Soran bölgelerinde 

bulunan imam hatip okullarına bir ziyaret ger-
çekleştirdi. Ziyarette, bölgedeki okulların şartla-
rının iyileştirilmesi için yapılabilecekler üzerinde 
duruldu. Geçtiğimiz hafta gerçekleşen ziyarete 
ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu’nun ya-
nısıra Yönetim Kurulu üyeleri Abdullah Ceylan, 
Fahrettin Postacı, Mehmet Ali Kılıç katıldı. Zi-
yarette ÖNDER Yönetim Kurulu üyesi ve Maarif 
Vakfı Mütevelli Heyeti üyesi Doç. Dr. Cihat De-
mirli, Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar Ko-
ordinatörü Mustafa Arslan, Diyanet Vakfı Suriye 
Koordinatörü Mahmut Temelli, Kilis Önder İmam 
Hatipliler Derneği Yönetim Kurulu üyesi İbrahim 
Halil Uğurlu ve Kilis İl Milli Eğitim Müdür Yar-

dımcısı Mahmut Kesikminare de hazır bulundu.

OKULLARIN GELİŞTİRİLMESİ PLANI

İki günlük ziyarette Aktarin’deki Türkmenberah 
İmam Hatip Ortaokulu ve Lisesi, Azez Dağınık 
Kamp Bölgesi’ndeki Tel Rıfat İmam Hatip Orta-
okulu ve Lisesi, Azez Bölgesi’ndeki Azez İmam 
Hatip Ortaokulu ve Lisesi, Mare Bölgesi’ndeki 
Mare İmam Hatip Ortaokulu ve Lisesi, Çobanbey 
Bölgesi’ndeki Çobanbey İmam Hatip Ortaokulu 
ve Lisesi, Soran Bölgesi’ndeki İmam Hatip Orta-
okulu ve Lisesi’ne ziyaretler yapıldı. Daha sonra 
El Bab bölgesine bir ziyaret gerçekleştirildi. Zi-
yaret edilen okulların yöneticileri ile yapılan gö-
rüşmelerde okulların mevcut durumu hakkında 
bilgi alındı. Okulların şartlarını iyileştirmek için 
neler yapılabileceği üzerine istişareler yapıldı. 

SURİYE’DEKİ
İMAM HATİPLERE

ZİYARET
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HALİT BEKİROĞLU
TGSP BAŞKANLIĞINI DEVRETTİ

8-9 Eylül 2018 tarihinde Türkiye Gençlik 
STK’ları Platformu (TGSP) 4. Üye Bu-
luşması ve 2. Danışma Kurulu Toplantı-
sı, İBB Marmaracık Gençlik Kampı’nda 

gerçekleştirildi. Türkiye çapında gençlik çalış-
malarına devam eden yüz civarında Sivil Top-
lum Kuruluşu’nun katıldığı programa gençlik 
STK’ları, STK’ların gençlikten sorumlu başkan-
ları ve farklı alanlarda hizmet etmiş ve etmekte 
olan danışma kurulu üyeleri katıldı. 
Genç Önder başkanının ve ekibinin, Öncüspor 
başkanının ve yönetim kurulu üyelerinin de ka-
tıldığı Üye Buluşması’nda açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Halit Bekiroğlu, TGSP’nin ger-
çekleştirdiği etkinlikler ve faaliyetlerden bahset-
tikten sonra bir veda konuşması yaptı. Konuş-
masında bu vedanın sadece fiziksel bir ayrılık 
olduğunu, yolculuğun ve birlikteliğin gönül, zihin 
ve eylem dünyasında devam edeceğini söyledi. 
Bekiroğlu, “STK’lar, zor günlerde (28 Şubat gibi) 
olduğu kadar kolay günlerde de bir araya gel-
melidir. Aslında kolay gibi görünen bu ve benzeri 
zamanlar kendi içinde farklı imtihanlar barındı-
rır. Bu dönemleri istişareyle, danışmayla, pay-
laşmayla geçirenler ülkemiz ve insanlık için ha-
yırlı işlere öncülük yapmış olurlar. Başkanlığını 
dönemsel olarak yürütmüş olduğum TGSP tam 
olarak bunu yapmıştır ve yapmaya devam ede-
cektir. Bu çerçevede sivil toplum kuruluşlarında 
uzun süre aynı pozisyonda bulunmak yerine yeni 
arkadaşlara alan açmayı önemsediğimi bir kez 

daha ifade etmek istiyorum” dedi. Konuşmasının 
sonunda başkanlık görevini Ömer Faruk Terzi’ye 
devreden Bekiroğlu, yeni dönemde yapılacak ça-
lışmalar için başarı ve destek temennisinde bu-
lundu.  Üye kuruluşlarla gün boyu yapılan top-
lantılarda geçmiş kararların değerlendirilmesi 
yapıldı, istişarelerle birlikte örnek çalışmaların 
sunumu gerçekleştirildi. Gençlik STK’larının 
karşılaştıkları problemler ve çözüm teklifleri ile 
ilgili yapılan müzakerenin ardından Ömer Fa-
ruk Terzi, Bilal Erdoğan ve Halit Bekiroğlu’nun 
katıldığı forum düzenlendi. Gençlik temsilcile-
rinin soruları, sorunları, çözüm önerileri odaklı 
gerçekleştirilen forumda yeni eğitim sezonunun 
çok daha verimli geçirilmesine yönelik müzake-
reler yapıldı. Üye buluşması, akşam yemeğinin 
ardından üyelerin ve misafirlerin katıldığı okçu-
luk, golf, voleybol, futbol ve yürüyüş gibi serbest 
zaman etkinliklerinin gerçekleştirilmesi ile sona 
erdi. 9 Eylül’de gerçekleştirilen TGSP Danışma 
Kurulu toplantısında ise Danışma Kurulu üyele-
rinin yeni döneme ilişkin teorik ve pratik önerileri 
oldu. Gençlik çalışmalarının öneminin, gençlerin 
özne olmalarının, her konuda önlerinin açılma-
sının konuşulduğu toplantıda yeni şekillenmek-
te olan Devlet sisteminde gençlik politikalarının 
sürekli takip edileceği ve destek bulacağı meka-
nizmalar oluşturulmasının elzem olduğu ve bu 
doğrultuda sivil toplum kuruluşlarını etkili kıla-
cak rol üstlenilmesi gerektiği müzakere edildi.
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ÖNDER’DEN YTB’YE ZİYARET

ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu, Yurt-
dışı Türkler ve Akraba Topluluklar (YTB) 
Başkanı olarak göreve başlayan Abdullah 
Eren’i ziyaret etti. 

YTB Genel Merkezi’nde gerçekleştirilen ziyarete 
ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu’nun yanısı-
ra Başkan Vekili Mehmet Sönmez, Genel Başkan 
Yardımcısı İsmail Çakır, Yönetim Kurulu üyeleri Ab-
dullah Ceylan, Erkan Buyruk ve Fahrettin Postacı 
ile Denetleme Kurulu üyesi Yusuf Şahin katıldı. Yeni 

başkana hayırlı olsun dileklerinin iletildiği ziyaret-
te, yurtdışında devam eden eğitim ve diğer çalış-
malarla ilgili bilgi alışverişinde bulunuldu. 
ÖNDER heyeti Ankara’daki ikinci ziyaretini ise Tür-
kiye Diyanet Vakfı (TDV) Genel Müdürü Mehmet 
Savaş’a yaptı. Programa ÖNDER adına Ankara 
Temsilcisi Enes Şişman, Yönetim Kurulu üyeleri 
Ömer Akgül ve Erkan Buyruk ile eski Yönetim Ku-
rulu üyesi Abdurrahman Çetin iştirak etti. 
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LİSELİ GENÇLER BİLİM 
YOLUNDA

Bilim ve teknolojiyi toplum için anlaşılır ve 
ulaşılır bir hale getirmeyi, bilim ve tekno-
lojinin önemini toplum gözünde artırmayı 
amaçlayan ÖNDER Gençlik komisyonu, or-

taokul ve lise öğrencilerini bilimin keşfi için Kocaeli 
Bilim Merkezi’nde bir araya getirdi. 
2016 yılından bu yana 10 bin ortaokul ve lise öğren-
cisi, Kocaeli Bilim Merkezini ziyaret ederek, bilim ve 
teknolojideki gelişmeleri yerinde gördü.

ÖĞRENCİLERİ KEŞFETMEYE TEŞVİK 
EDİYOR

Çeşitli etkinliklerle gençlere rehberlik eden ÖNDER 
Gençlik komisyonu, bilim ve teknoloji merkezlerini 
de ziyaret ederek, öğrencilerin bilgiyi kaynağından 
öğrenmelerini sağlamak ve bilime olan merakını 
arttırarak deney ve uygulama fırsatı sunuyor. ÖN-
DER Gençlik komisyonu yetkilileri, bilim merkez-
lerini ziyaretteki amaçlarının bilim ve teknolojideki 
gelişim ve değişimlerin öğrenci algısında daha net 
anlaşılacak şekilde farklı metotlarla öğretildiğini 
söylüyor. Kocaeli Bilim Merkezi’ni ziyaret eden or-
taokul ve lise grupları; Algı ve Gerçeklik Galerisi, 
Dinamik Dünya Galerisi, Bilimin Sultanları Alan Ge-
zisi ve Uygulamalı Atölye Çalışmalarıyla etkinlikle-
rini tamamlıyorlar. Ayrıca etkinlik; valilik onaylı ve 
ücretsiz ulaşım imkanıyla düzenleniyor.

KOCAELİ BİLİM MERKEZİ’NDE NELER 
VAR?

Kocaeli Bilim Merkezi, Kocaeli Büyükşehir Beledi-
yesi ve TÜBİTAK ortaklığı ile hayata geçirilmiş bir 
proje. 1934 yılında temeli atılan Seka Kağıt Fabrika-
sı içindeki 8 bin 500 metrekarelik alan üzerinde yer 
alan Merkez, şimdi Kocaeli Bilim Merkezi ve Seka 
Kağıt Müzesi olarak devam ediyor. Kocaeli Bilim 
Merkezinde, yaklaşık 250 deney düzeneği ve özel 
tasarım galerilerin yanı sıra  bilimsel çalışmaların 
yapıldığı atölyeler, bilimsel gösteri ve söyleşilerin 
yapıldığı bilim sahnesi, sergi alanları, kütüphane, 
araştırma ofisleri, bilim kafe yer alıyor. 

YENİ ZİYARETÇİLERİNİ BEKLİYOR

ÖNDER Gençlik Komisyonu vasıtasıyla son iki yılda 10 
bin öğrenciyi misafir eden Kocaeli Bilim Merkezi, bu 
sene de yeni ziyaretçilerini bekliyor. Siz de bilime me-
raklıyım diyorsanız www.kocaelibilimmerkezi.com ad-
resini ziyaret ederek detaylı bilgi alabilirsiniz ve eğer 
ortaokul ve lise öğrencisiyseniz Genç Önder Koordina-
törü Abdurrezzak Aslan’la 05331298750 numaralı te-
lefondan irtibata geçerek Merkez’i ziyaret etmek için 
randevu alabilirsiniz. 
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PLANLAMA KAMPIMIZI 
BURSA’DA YAPTIK

Genç ÖNDER Kız Komisyonu Hizmeti-
çi Eğitim Kampımız, Bursa İlim Yayma 
Cemiyeti Mehmet Akif Buharalı Yüksek 
Öğretim Yurdu’nda yapıldı. Kampta orta-

okul, lise ve üniversitelerin organizasyonları üze-
rine yıllık planlamalar gerçekleştirildi.
13-16 Eylül 2018 tarihleri arasında gerçekleşen 
kampa Genç ÖNDER Kız Komisyonu bünyesindeki 
19 üniversite öğrencisi katıldı. Kız Komisyonu’nun 
yıllık planlamasının tamamlanmadığı kampta, 
komisyona yeni dahil olan kişilerin ekiple kaynaş-
ması, manevi ve kişisel gelişim konularında ders-
lerin yapılması da sağlandı. Etkinlikte, Prof. Dr. 
Adem Apak “Fitne Döneminde Müslüman Duru-
şu”, Muhammed Fesih Kaya “Davet ve Gereklili-
ği”, Arife Gümüş “STK’larda Gönüllülük: Sorunlar 
Ve Çözüm Yolları”, Resul Çiftçi “Gençlik ve Gün-
demlerimiz” başlıklı sunumlarını yaptı. 

Organizasyonda ayrıca Gençlik Kız Kültür Sanat 
Komisyonu Başkanı Sümeyya Turan’ın rehberli-
ğinde Bursa gezisi gerçekleştirildi. 
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KIZ LİDER EĞİTİM KAMPIMIZI 
GERÇEKLEŞTİRDİK

ÖNDER Gençlik Komisyonu Kız Lider 
Eğitim Kampı, İstanbul Bayrampaşa’da 
bulunan Sena Vakfı Yurdu’nda yapıldı. 
Kampta, imam hatip liselerinde “kar-

deş okul projesi” kapsamında öğrenciler ile 
buluşmak, üniversite kulüplerini aktif ve nite-
likli hale getirmek, öğrencilere yönelik düzen-
lenen kamplarda görev almak üzere liderler 
yetiştirilmesi hedeflendi.
21-23 Eylül 2018 tarihleri arasında gerçekle-
şen kampa İstanbul, Ankara, Afyonkarahisar ve 
Aksaray’dan Genç ÖNDER Kız Komisyonu bün-
yesindeki 55 üniversite öğrencisi katıldı. Kam-

pa katılan öğrencilere alanında uzman isimler 
tarafından liderlik konusunda çeşitli dersler 
de verildi. 14-18 yaş yaşam sanatı, kitap oku-
ma teknikleri, zaman tanzimi, kırmızı çizgile-
rimiz, kamp makalesi, kamp liderliği, medya 
fıkhı, genç kızlar için fıkıh, iletişim psikolojisi 
adabı muaşeret, muhtemel sorular ve çözüm-
leri, örnek şahsiyeti tanıma ve kamp oyunları 
konu başlıklarında dersler gerçekleştirildi.  Li-
der Eğitim Kampı’nın son gününde Gençlik Kız 
Koordinatörü Sümeyra Durak “Kamp Liderliği” 
adlı sunumunu gerçekleştirdi. Liderlere hediye 
dağıtımının ardından kamp nihayete erdi.
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ÖNDER İmam Hatipliler Derneği, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ve 
Kocaeli Müftülüğü’nün birlikte düzenlediği “Vatan Nöbeti Devam 

Ediyor” programına katılmak üzere 35 ilden gelen 251 hafız 
ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu’nu ziyaret etti. 

251 HAFIZ HACIBEŞİRAĞA 
MEDRESESİ’NDE

Geçtiğimiz yıl 15 Temmuz’da salavatlar eş-
liğinde ay yıldızlı koreografi yapan imam 
hatip lisesi öğrencisi 251 hafız, bu yıl da 15 
Temmuz’da yapacakları program için gün 

sayıyor. Türkiye’nin dört bir yanından İstanbul’a ge-
len hafızlar ÖNDER’e bir ziyarette bulunurken ar-
dından da boğaz turuna çıktı. 

ÇOK OKUYUN

İmam hatip lisesi öğrencisi hafızlarla Hacıbeşira-
ğa Medresesi’nde biraraya gelen ÖNDER Genel 
Başkanı Halit Bekioğlu, gençlere düzenledikleri 
güzel etkinlikler için teşekkür etti. Konuşmasında 
15 Temmuz’un ve istikamet üzere olmanın öne-
minden bahseden Bekiroğlu, “Gençler sizlerden 
ricam daha çok okumanız. Son dönemlerde bunu 
ihmal ettiğimizi düşünüyorum. Birbirimizden fark-
lı düşünebilir, farklı farklı insanlar olabiliriz, farklı 
farklı kitapları okuyabiliriz ama mutlaka okumalı-
yız” dedi. Programdan sonra Bekiroğlu ile hatıra 
fotoğrafı çektiren gençler, boğaz turuna katılmak 
üzere Sirkeci’ye geçti.

251 BİN YASİN

15 Temmuz hain darbe girişiminin 2. seneyi devriye-
sinde 251 şehit düzenlenen törenle anılacak. Koca-
eli 15 Temmuz Milli İrade Meydanı’nda gerçekleşe-
cek olan etkinlik 15 Temmuz Pazar akşamından 16 
Temmuz Pazartesi sabahına kadar devam edecek. 
Bu süreçte 251 hafızın okuduğu 251 bin Yasin’in du-
ası yapılacak. Hafızlar geçen yıl olduğu gibi bu yıl da 
sürpriz bir koreografi gösterisine imza atacaklar. 

ŞİİR, MARŞ, İLAHİ...

Gece boyunca devam edecek olan programa pek 
çok ünlü isim de iştirak edecek. Dombira müziğiyle 
ünlü olan Kuzey Kafkasya kökenli sanatçı Arslan-
bek Sultanbekov bir konser verirken, Ömer Karaoğ-
lu ezgileriyle, Grup Tillo marşlarıyla, Halil Necipoğ-
lu ilahileriyle, Dursun Ali Erzincanlı ise şiirleriyle 
sahne alacak.
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344 ÖĞRENCİ
DOĞADA

Türkiye’nin farklı illerinden Samsun’a ve 
Kastamonu’ya gelen imam hatipli öğren-
ciler bilgi, tecrübe ve hikâyelerini birbir-
leriyle paylaşma fırsatını yakaladı. Ufuk-

larını açan etkinlik, seminer ve gezilere katıldılar. 
5 gün süren kamp boyunca 167 kız öğrenci Sam-
sun Nebiyan’da 177 erkek öğrenci Kastamonu 
Kadıdağı’nda yaz tatilini mükemmel bir şekilde 
değerlendirdi. Kardeşim Dedim 19 Kampı öncü 
birliklerin kamp alanına ulaşıp son kontrolleri 
yapmasıyla startını verdi. 

CELALEDDİN ÖKTEN OKUMASI İLE 
BAŞLADI

Samsun Nebiyan’da gerçekleştirilen kız kampı 
tanışma oyunlarıyla başladı ve liderler kendilerini 
tanıttı. Örnek ve Önder kişiliğiyle Hz. Aişe’nin (r.a.) 
hayatı kamp giriş konusu olarak ele alındı. Sabah 
namazıyla kalpleri, sabah yürüyüşle bedenleri hu-
zur bulan öğrenciler güne enerji dolu başladılar. 
Zihni açan “Bir Güzel İnsan Celaleddin Ökten” ki-
tap okuması yapıldıktan sonra Genç ÖNDER Baş-

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği Gençlik Komisyonu tarafından 
düzenlenen 19. Kardeşim Dedim Kampı imam hatipli öğrencileri 

ağırladı. Toplam 344 öğrenci 5 gün doğayla içiçe bir kamp 
deneyimi yaşadı.
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kanı Resul Çiftçi Nebiyan Kamp alanını ziyaret etti, “İz 
Bırakanlar; Celal Hoca” başlıklı konuşmasını gerçek-
leştirerek öğrencilerle hasbihalde bulundu. 

KUŞLARIN SESİ TERAPİSİ

Muhteşem bir doğa ortamında etkinlikten etkinliğe ko-
şan öğrenciler mangala, okçuluk ve matrak oyunlarıy-
la istasyon dönüşümlerini tamamladı. Doğa gezisi ile 
“kuşların sesi” terapisini gerçekleştirdi. Kampı ziya-
rete gelen Gençlik Kampları Genel Müdür Yardımcısı 

Tayyip Kahyaoğlu öğrencilerle hasbihalde bulundu. 
Kamp Samsun Valisi Osman Kaymak’ı da ağırladı. Kay-
mak etkinlikler hakkında bilgi alırken liderlerle hasbi-
halde bulundu. 

VAPURLA KARADENİZ TURU

Heyecanla beklenen Davranış Bilimleri ve NLP Uz-
manı Fatih Abadi interaktif bir şekilde gerçekleştirdiği 
söyleşisinde “tercihlerimiz aslında ne anlama gelir, 
hangi hareketimiz neyi ima ediyor” gibi sorulara ce-
vap verdi. Kampın üçüncü gününde gerçekleştirilen 
şehir gezisinde: Amisos Tepesi, Bandırma Vapuru, 
Milli Mücadele Açık Hava Müzesi, Kurtuluş Yolu, Hay-
vanat Bahçesi ve Amazon Köyü ziyaret edildi. Ardından 
Karadeniz’in eşsiz dalgaları bir vapur turuyla temaşa 
edildi.
Kampın 4. gününde Dr. İhsan Şenocak “İslam’ın Kızı” 
konulu konuşmasını gerçekleştirdi. Öğrencilerin so-
rularını cevaplayan Dr. İhsan Şenocak öğrencilere ki-
tap hediyesinde bulundu. 

KARDEŞLİK PASTASI KESİLDİ

Geleneksel kapanış programı, Kardeşlik Gece-
si, Samimder Başkanı İrfan Yetik ve 19 Mayıs 
Üniversitesi’nden ve Samimder Yönetim kurulu üyesi 
Doç. Dr. Salih Kesgin’in teşrifleriyle başladı. Yetik ve 
Kesgin’in konuşmalarının ardından öğrencilerin ha-
zırladığı tiyatro gösterisi, koro, işaret dili gösterisi ve 
şiir okumaları gerçekleştirildi. Geleneksel kamp ateşi 
yakılarak Kardeşlik pastasının kesilmesiyle Kardeşim 
Dedim Kız Kampı nihayete erdi.

ÇİĞKÖFTE YOĞURDULAR

Kamp alanının tanıtımıyla başlayan Kastamonu Ka-
dıdağı erkek kampında paıntball, okçuluk, macera 
parkuru ve matrak oyunlarının istasyon dönüşümleri 
tamamlandı. Kampın ikinci günü Genç ÖNDER Başka-
nı Resul Çiftçi kamp alanını ziyaret ederken Başkan 
Vekili Abdullah Yusuf Arslan ‘Bir Oda Dolusu Adam’ 
konulu konuşmasını gerçekleştirdi. Kampın üçüncü 
günü Kastamonu şehri gezilerek Nusrullah ve Yılan-
lı Camiileri ziyaret edildi. Şehir gezisinin ardından At 
çiftliğinde binicilik etkinliği gerçekleştirildi. 
Kastamonu Kadıdağı Erkek Kampı Genç ÖNDER Urfa 
ekibinin katkılarıyla Çiğköfte eşliğinde Sıra Gecesi 
programıyla son buldu.
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251 HAFIZDAN
15 TEMMUZ KOREOGRAFİSİ

Kocaeli’nde 15 Temmuz’un yıldönümünde 
gerçekleştirilen “Vatan Nöbeti Devam 
Ediyor” programında, 81 ilden gelen 251 
hafız ‘Önce Vatan Dediler’ yazarak Türki-

ye haritası oluşturdu. Hafızlar, 251 şehit için 251 
bin Yasin okuyup, okudukları hatimlerin duasını 
da etti. 
ÖNDER İmam Hatipliler Derneği, Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesi ve Kocaeli Müftülüğü tarafından 
düzenlenen program, Milli İrade Meydanı’nda 
vatandaşların katılımıyla gerçekleştirildi. 

TÜRKİYE HARİTASI YAPTILAR

Gece boyu devam eden programa Türkiye ge-
nelinde 81 ilden gelen 251 hafızın yaptığı gösteri 

damga vurdu. 15 Temmuz darbe gecesinde şe-
hit olan isimlerin anısına bir gösteri düzenleyen 
hafızlar, beyaz cüppelerini giyerek kırmızı zemin 
üzerine “Önce Vatan Dediler” yazdı. Arkasından 
Türkiye haritası ve içinde de ay yıldız yaptı. 6 daki-
ka süren gösteri izleyicilerden büyük beğeni aldı. 

251 BİN YASİN 

15 Temmuz şehitlerini anmak üzere Türkiye’nin 
81 ilinden Kocaeli’ne gelen hafızlar, vatandaşla-
rın da katılımıyla 251 şehit için 251 bin Yasin-i 
Şerif okudu. Daha önce şehitler için okunan 
hatimlerin son cüzü de Kocaeli’nde Fevziye 
Camii’nde kılınan sabah namazı sonrasında 
okunarak duası yapıldı.
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ENGELLERDEN 
KAVRAM ÇIKARDI

Kendisi de engelli bir isim olan Aliye Yücel, en-
gelliler üzerine kafa yorarken “Kör topal giden 
bir bilim dalı: Engeloji” kavramını ortaya koy-
du. Bu kavramın bir anabilim dalı olarak önü-

müzdeki yıllarda üniversitelerde okutulacağı da iddia 
ediliyor. Engelli olmak ve özgüven arasındaki bağlan-
tıyı değerlendiren Aliye Yücel, “Bence özgüven kişinin 
kendini tanıması, kendi özelliklerini, artı ve eksilerini 
görebilmesidir. Özgüven kişiye hayatla baş edebilme, 
sorunlarla mücadele, zorluklara dayanma gücü veri-
yor. Özgüvende aynı zamanda kadere iman saklı” ifa-
delerini kullanıyor. 
Bebekliğinde geçirdiği çocuk felci yüzünden engelli 
olan ve bunu bir avantaj haline getirerek üzerine kafa 
yoran Aliye Yücel, ÖNDER İmam Hatipliler Derneği 
Gençlik Komisyonu tarafından çıkarılan Sade Soda 
Dergisi’ne konuştu. 

DOĞRU TANIMLAMAK İSTİYORUM

Marmara Üniversitesi İlahiyat Fakültesi mezunu ol-
duğunu ancak kendi döneminde engellilerin öğret-
menlik hakkı olmadığı için öğretmenlik yapamadığını 
söyleyen Aliye Yücel, bu arada çok sevdiği dergilerde 
yazılar yazdığını, editörlük yaptığını ve yayın dünya-
sında çalıştığını anlatıyor. Engellilere yönelik çeşitli 
projelerde yer aldıktan sonra 2011 yılında yazmaya 
başlayan Yücel, “Engeloji” adını verdiği kavramla ilgili 
yazılarını halen bloğundan yayınlıyor. Aynı adı taşıyan 
kitabını da 2014 yılında yayınlanan Yücel, “Maalesef 
engellilik yanlış biliniyor, engelliler yanlış tanınıyor. 
Bunu doğru anlatmalıyım diye düşündüm” diyor. 

ENGELLER, ENGEL DEĞİL!

Engellilere özgüven aşılamak için yazan-çizen ve bu 
işle uğraşan Aliye Yücel, engellerin hayallerine giden 
yolda bir insana engel olmayacağını düşünüyor. İşte 
Aliye Yücel’in konuya bakışı: “Engeller hayallere engel 
değil. Hatta engelli olmak bazen cesaretlendirici bir 
güç bile olabiliyor. Engelli olup başarılı olanlar, engeli 
engel olarak değil de onu basamak olarak gören kişi-
ler arasından çıkıyor. Kimse mükemmel değil ki. Her-
kesin zayıf noktaları olabilir. Önemli olan bunu sorun 
yapmamak. Özgüvenli olmak için engelli ya da engel-
siz olmanın bir etkisi olmadığını düşünüyorum. Yani 

GENÇLİK
FAALİYETLERİ
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engelsiz bir kişide özgüven olmayabilir. Engelli biri de 
özgüvene sahip olabilir. Bu içsel birşey.”

ÖZÜR, ÇÜRÜK, SAKAT ARTIK YOK

Günümüzde engelliler adına güzel şeyler yapıldığını 
dile getiren Aliye Yücel, “Çok önemli adımlar atıldı. Ör-
neğin ben öğretmenlik yapamadım ama artık engel-
liler de öğretmen olabiliyor” ifadesini kullanıyor. Eri-
şim adına da önemli çalışmalar yapıldığını dile getiren 
Yücel, “Her şeyi bir yana bırakalım, özür, çürük, sakat 
kelimelerinin bile kanunlardan çıkarılması önemli bir 
adım bence” diyor. 

BAŞARI HERŞEY Mİ?

Yaz sayısıyla raflardaki yerini alan Sade Soda Dergisi, 
“Fikrine yol açık, gayretinle yola çık” kapağıyla çıktığı 
bu sayıda başarı konusu üzerine odaklanıyor. Dergide, 
“Bill Gates’ten başarının 9 kuralı”, “Açıköğretim’den 
Amerika’ya” dosyasıyla Saliha Büşra Selman’ın hika-
yesi işleniyor. “Başarının anahtarı artık odaklanabil-
mek!” başlıklı röportajıyla Prof. Dr. Mustafa Ergen, 
Girişimli Kapital kitabını anlatıyor.
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BEKİROĞLU, “TEKNOKAMP” İÇİN 
MALATYA’DAN GELEN GENÇLERLE 

BULUŞTU

Malatya Genç ÖNDER tarafından or-
ganize edilen “TeknoKamp” kapsa-
mında 50 öğrenci İstanbul’a geldi. 
Genç ÖNDER tarafından yıl içerisin-

de farklı temalarda düzenlenen kamplardan 
biri olan TeknoKamp, teknolojik konulara ilgi 
duyan imam hatipli gençleri bir araya getiriyor. 
Kamp süresince bilim ve teknolojiye yöne-
lik farklı mekanları ziyaret edecek olan öğ-
renciler, İstanbul gezilerinin ilk durağı olan 
ÖNDER’de Genel Başkan Halit Bekiroğlu, Genç 
ÖNDER Başkanı Resul Çiftci ve Genel Başkan 
Yardımcısı Veysel Başar ile bir araya geldiler. 
Hacı Beşirağa Medresesi’nde toplanan öğren-
cilere hitap eden Genç ÖNDER Başkanı Çiftci, 
TeknoKamp’ın öğrencilere katacağı faydalar-
dan ve kampın içeriğinden bahsetti. ÖNDER 
ve Gençlik Komisyonu olarak yaptıkları çalış-
malara da değinen Çiftci, öğrencilerin kampa 
ve ziyaret edecekleri yerlere dair sorularını 
cevapladı.  3 gün sürecek olan Teknoloji kam-
pı için İstanbul’a gelen imam hatipli gençlere 
hitap eden ÖNDER Genel Başkan Yardımcısı 
Veysel Başar, imam hatiplilik şuurundan ve 
ortak paydasından bahsederek konuşmasına 
başladı. İmam hatiplilik ortak paydasında bulu-
şan gençlerin Türkiye başta olmak üzere tüm 
İslam coğrafyasında geleceğe dönük hizmetler 
yapacaklarına dair inancını dile getirdi. 
Malatya’nın farklı imam hatip okullarında eği-
tim alan gençlere hitap eden ÖNDER Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu, programda emeği 
geçenlere teşekkür ederek konuşmasına baş-
ladı. Gezdikçe, gördükçe hayatı daha iyi anla-
yacaklarını ifade eden Bekiroğlu, “Gezerken 
okuyanlar daha iyi kavrar, daha iyi anlar. Bizim 

inancımıza göre okumak, sadece kitabı oku-
mak değildir. Elbette kitap okuyacağız, kitap 
okumak olmazsa olmazımız. En başta Kur’an-ı 
Kerim, okumamız gereken kitapların en yüce-
si... Okumak aynı zamanda hayatı okumaktır.” 
diyerek konuşmasını sürdürdü. 

“DÜŞÜNMEYEN ADAM SORU SORMAZ…”

Teknoloji ve bilim odaklı bir seyahat düzenle-
menin kıymetli olduğunu belirten Bekiroğlu, 
“Çok güzel bir çalışmanın içerisindesiniz. Gitti-
ğiniz yerleri keşfetmeye, anlamaya çalışın. So-
rular sorun. İmam hatip şuurunun en önemli 
püf noktalarından biri soru sormaktır ve sor-
gulamaktır. Düşünmeyen adam soru sormaz 
ve sorgulamaz. Siz bugün birer kaşif gibi bilim 
merkezlerine giderken merakla sorularınızı 
sorun. En önemlisi de gelecekte bu işlerin na-
sıl olacağına dair sorularınızı sorun ve bunun 
üzerine kafa yormaya çalışın.” şeklinde ko-
nuştu. Teknoloji ve bilimi insanlığın faydasına 
kullanacak bilinçte olmanın önemini hatırla-
tan Halit Bekiroğlu, dayanışma, kardeşlik ve 
maneviyat ile desteklenen teknoloji sayesinde 
geleceğe dönük çok başarılı kaşiflerin ve mu-
citlerin imam hatipli öğrenciler arasından çı-
kacağını ifade etti.
Program hatıra fotoğrafı çekilmesinin ardın-
dan sona erdi. TeknoKamp kapsamında öğren-
ciler Santral İstanbul, Rahmi Koç Müzesi, THY 
Teknopark, Kocaeli Bilim Müzesi ve İBB’nin bi-
lim ve teknoloji mekanlarını ziyaret edecekler. 
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ÖNDER İmam Hatipliler Derneği’nin, lise ve üniversite öğrencilerine yönelik 
olarak düzenlediği “45 Günde Arapça” dil kursu sona erdi. Kursu başarıyla 

tamamlayan 85 öğrenci düzenlenen törenle sertifikalarını aldı. 45 gün 
boyunca cep telefonlarının kullanılmadığı ve hiç Türkçe konuşulmayan kamp, 

alanında pek çok ilkleri barındırıyor. 

45 GÜNDE
ARAPÇA ÖĞRENDİLER

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği’nin, lise ve 
üniversite öğrencilerine yönelik olarak dü-
zenlediği “45 Günde Arapça” dil kursu sona 
erdi. Kursu başarıyla tamamlayan 85 öğren-

ci düzenlenen törenle sertifikalarını aldı. 45 gün bo-
yunca cep telefonlarının kullanılmadığı ve hiç Türkçe 
konuşulmayan kamp, alanında pek çok ilkleri barın-
dırıyor. 
2018 Yılı yaz ayları için, tam zamanlı “45 Günde 
Arapça Anlama ve Konuşma Melekesi Kazandırma 
Dil Kampı” 25 Haziran - 11 Ağustos tarihleri ara-
sında, Üsküdar’da bulunan Çengelköy Kız Öğrenci 

Yurdu’nda yapıldı. Kamp sonundaki sertifika töreni 
ise Üsküdar Belediyesi Bağlarbaşı Kongre ve Kültür 
Merkezi’nde düzenlendi. Programa ÖNDER Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu, Genel Sekreteri Yunus Tek-
göçen, Genel Başkan Yardımcısı Mehmet Sönmez, 
Yönetim Kurulu Üyesi Kamber Çal, Yurtlar Koordina-
törü Mustafa Taktak, Arapça dil kursu koordinatörle-
ri, öğretmenler ve öğrenciler katıldı.

MÜSLÜMANLARIN ORTAK DİLİ ARAPÇA

Program, Validebağ Koru Cami İmam Hatibi Talha 
Kalkan’ın Kuran-ı Kerim tilavetiyle başladı. Program-
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da bir selamlama konuşması yapan ÖNDER Genel 
Başkanı Halit Bekiroğlu, “Dünyanın küreselleştiğini 
söylüyoruz. Bu küçülen dünyada biz Müslümanların 
ortak dili inşallah Arapça olacaktır. Müslümanların 
öncelikle Arapça’yı öğrenmiş olmaları gerekir diye 
düşünüyorum” dedi. Arapça’nın gelecekte dünya 
Müslümanlarının ortak dili olacağını kaydeden Be-
kiroğlu sözlerini şöyle sürdürdü: “İslam medeniye-
tinin yeniden inkişafından bahsediyoruz ve aşama 
aşama 50-100 yıl sonra bir bakacaksınız ki Arapça 
bilim dili, ilim dili ve modern olguların dili olmuş. 
Bu daha önce de olmuştu. İnsanlar bilimi, felsefeyi 
öğrenmek için Arapça öğrenmek zorunda kaldılar. “

DOĞRU YÖNTEMLE ÖĞRETMELİYİZ

Dil kursunu daha önce de düzenlediklerini ancak 
bu sene profesyonel olarak hazırladıklarını belir-
ten Arapça Dil Kampı Koordinatörlerinden Ahmet 
Ziya İbrahimoğlu, “150 kişi başvuruda bulundu an-
cak biz 85 kişiyi alabildik” dedi. Yöntem olarak kısa 
sürede ve kolaylaştırıcı bir şekilde dil öğrettiklerini 
belirten İbrahimoğlu, “Dil öğrenirken üç merha-
leden geçiyoruz. Anlama ve konuşma, okuma ve 
yazma, dilbilgisi ve gramer. Eğer sıralamayı doğru 
yapmazsanız dil öğretemezsiniz. Önce konuşma ve 
anlamadan başlamalısınız. En zor yerinden baş-
layınca başarma şansını ortadan kaldırıyorsunuz” 
diye konuştu. 

ÇOCUĞU MODEL ALIYORUZ

Öğrencilerle kurs sonunda mülakat yapan İstanbul 
Şehir Üniversitesi Arapça Bölümü öğretim üyele-
rinden Abdulkadir Bedre, dil öğretilirken en önemli 
meselenin dili kolaylaştırmak ve sevdirmek oldu-
ğunu söyledi. Bunu yaparken de bir çocuğu model 
alarak çalıştıklarını kaydeden Bedre, “Bu model, 
çocuk dil melekesini nasıl kazanıyor, bunu takip et-
mektir. Biz dili gramerle başlayarak öğrenmiyoruz, 
çevremizden, annemizden, babamızdan duydukla-
rımızla kazanıyoruz” diye konuştu. 

MAZLUMLARI SAVUNMAK İSTİYORUM

Kamp öğrencilerinden İstanbul Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi 3. Sınıf öğrencisi Rabia Sena Şahingöz, 
gelecekte bir avukat olarak sermayesinin kelime-
ler olduğunu belirterek, “Dünyadaki tüm hakkı 
yenilenleri bulmak ve onları savunmak istiyorum. 
Dertlerini bana anlattıklarında öncelikle onları iyi 
anlamam ve hukuka hakim olmam gerekiyor. Hu-
kuk ıstılahlarını Arapça bir şekilde nasıl ifade ede-
ceğimi bilmem gerekiyor. Bu sebeple kursa gel-
dim” dedi. 

BİR AİLE OLDUK

Kampın öğretmenlerinden Suriyeli Vela El Ata da, 
kamptaki bütün öğretmen ve öğrencilerin aile ferdi 
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gibi olduğunu belirterek, “Çünkü ben 5 yıldır aile 
fertlerimi görmüyorum, öyle ki simalarını bile 
unutmaya başladım. Ama burada farklı farklı 
ülkelerden, Yemen, Ürdün, Filistin, Suriye’den 
kardeşlerim oldu” dedi. 

HAYALİMİZ DİL KÖYÜ KURULSUN

Marmara Üniversitesi İlahiyat Fakültesi’nin 
emekli öğretim üyelerinden Prof. Dr. Mehmet 

Maksudoğlu, Arapça kampının zamanla genişle-
yerek Arapça köyü ve kasabası olacağını söyledi. 
Maksudoğlu, “İnşallah sonunda içinde mühen-
dislik, tıp, mimarlık da olan bir üniversite olacak. 
Hedefimiz ve hayalimiz budur” dedi.

KAMP HİÇ BİTMESİN İSTEDİK

Kamp öğrencilerinden Sara Abduşşafi, kampın 
Arapça dil becerisi yanında İslam ahlakını ve di-
nini de hatırlattığını söyledi. Bulgaristanlı imam 
hatip öğrencisi Hatice Şükri de, “Arapçayı ana-
dilimden daha çok seviyorum, benim için çok 
önemli. Bu kurs nerede olursa olsun giderdim” 
dedi. 29 Mayıs İngilizce Mütercim Tercümanlık 
bölümünden mezun olan kamp öğrencilerinden 
Ayşe Zübeyde Aksu ise, “Kamp şartları hiçbirimiz 
için kolay değildi, sabırda zirve yapmak gereki-
yordu. Başladığımızda tek istediğimiz kampın 
bir an önce bitmesiydi. Fakat konuşma zevkini 
tadınca kamp hiç bitmesin istedik” diye konuştu.

SERTİFİKALAR DAĞITILDI

Program sonunda, Arapça Dil Kampı Proje Ko-
ordinatörlerinden Ayşe İbrahimoğlu’nun elinden 
ilk ona girenler plaket aldı. Gelişim gösteren öğ-
rencilere de plaket verildi. Kamp hocalarına da 
katkılarından dolayı plaket sunumu yapıldı. Daha 
sonra öğrencilere bitirme sertifikaları dağıtıldı. 

ACİL SERVİSTE BİLE ARAPÇA!

Arapça konuşma ve yazma melekesini edindir-
meye yönelik olarak hazırlanan kampa öğrenci-
ler öncesinde bir ay boyunca her gün 10 kelimeyi 
hem Arapça hem de Türkçe cümle içinde kul-
lanarak hazırlandılar. Öğrenciler, kamp boyunca 
derslerde ve ders dışındaki serbest zamanlar-
da kesinlikle Türkçe kelimeler kullanmadılar. 
Öğrenciler acil bir durumda hastaneye gitmek 
zorunda kaldıklarında ve market, pazar alışve-
rişlerinde bile doktorla ve esnafla Türkçe konuş-
madılar. Bu tür durumlarda kamp sorumlularına 
dertlerini Arapça anlatarak, onların tercümanlı-
ğında iletişime geçtiler. Cep telefonlarının da 45 
gün boyunca yasak olduğu kampta öğrenciler 
telefon ve interneti sadece haftada yarım saatlik 
serbest zamanda kullandılar. 
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STK’LARDAN
İMAM HATİP

ÖĞRENCİLERİNE BURS

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği, İlim Yayma 
Cemiyeti, İlim Yayma Vakfı, Ensar Vakfı ve 
İnsan ve Medeniyet Hareketi bu yıl ilk kez 
yapılan Liselere Giriş Sınavı’nda (LGS) ba-

şarılı olan öğrencilere burs verecek. Eğitim hayatı 
boyunca devam edecek olan burs için yüzde 10’luk 
dilime girmek, imam hatip tercihinde bulunmak ve 
okul başarısını devam ettirmek şartları bulunuyor. 
LGS sonuçlarının açıklanmasının ardından tercih 
ve kayıt telaşı başlarken sivil toplum kuruluşları da 
gençlere destek olmak üzere biraraya geldi. 

YÜZDE 10’A GİREN ÖĞRENCİLERE 
VERİLECEK

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği, İlim Yayma Ce-
miyeti, İlim Yayma Vakfı, Ensar Vakfı ve İnsan ve 
Medeniyet Hareketi arasında imzalanan protokol 
ile 2018 LGS’de yüzde 10’luk dilime giren, imam 

hatip tercihinde bulunan ve yerleşen öğrencilere 
burs verilecek. 200 TL burs katkısında bulunulan 
öğrencilere bunun yanısıra çeşitli sosyal ve kültü-
rel destekler de sağlanacak. Öğrencilere, başarı 
şartını yerine getirmeleri durumunda verilecek 
burs 4 yıl boyunca devam edecek.

BAŞVURU KOŞULLARI

Başvuru koşulları arasında ilk iki maddeyi yerine 
getirenler, yerleştirme işlemleri tamamlanıp kesin 
kayıt olduktan sonra burs başvurularını yapabile-
cek. Okul kaydının ardından öğrenciler, LGS Sınav 
Sonuç Belgesi ve öğrenci belgesini ibraz edecek-
ler. Başvurular 1-15 Ağustos 2018 tarihleri ara-
sında gerçekleştirilecek. Burs başvuruları ve ilgili 
işlemler http://www.imamhatipbursu.com adre-
sinden takip edilebilir.



BÜLTEN
42

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği ve Safa Vakfı 
tarafından İstanbul’da düzenlenen yaz kurs-
ları başladı. 8-14 yaş grubu çocuklar için 
düzenlenen kurslarda Kuran’ı Kerim ve dini 

derslerin yanısıra, yüzme, akıl ve zeka oyunları, spor-
tif faaliyetler, geziler ve geleneksel İslam sanatları 
gibi çok çeşitli etkinlikler bulunuyor. Safa Vakfı ile 
birlikte bir çalışmaya imza atan ÖNDER İmam Ha-
tipliler Derneği, İstanbullu öğrencilere yönelik yaz 
kursları düzenliyor. 

26 HAZİRAN’DA BAŞLADI

İstanbul’un aralarında Ümraniye, Fatih, Bahçeliev-

ler, Başakşehir, Gaziosmanpaşa ve Maltepe ilçele-
rinin de bulunduğu bölgelerinde düzenlenen kurslar 
okulların kapanması ve bayram tatilinin ardından 26 
Haziran 2018 tarihinde başladı. 27 Temmuz’a kadar 
devam edecek olan yaz kurslarına ilkokul ve ortaokul 
öğrencileri katılıyor. Öncesinde ise daha çok İlahiyat 
Fakültesi mezunları arasından tercih edilen eğitim-
cilere kısa bir eğitim verildi. 

SANATTAN SPORA HERŞEY VAR

Günlük iki saatlik Kur’an-ı Kerim dersi ile başlayan 
kurslarda ardından yine iki saatlik ibadet, siyer, adabı 
muaşeret, itikat, örnek şahsiyetler dersleri veriliyor. 
Öğleden sonraki dersler ise tamamıyla etkinliklere 
ayrıldı. Kurslarda bu çerçevede geleneksel İslam sa-
natları, sinema, İstanbul Akvaryum, Ottomanya, Kış 
Parkı ve Havacılık Müzesi gezileri, akıl ve zeka oyun-
ları, havuz ve sportif faaliyetler yer alıyor. Bu şekilde, 
öğrenciler bir taraftan Kur’an-ı Kerim ve temel dini 
bilgileri öğrenirken bir taraftan da yaz tatillerini ke-
yifli bir şekilde geçirme fırsatı buluyorlar.  

OKUL BİTTİ YAZ BAŞLASIN
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ÖNDER İmam Hatipliler Derneği’nin lise 
öğrencilerine yönelik olarak düzenlediği 
Saraybosna Yaz Dil Kursu sona erdi. Bir ay 
boyunca Uluslararası Saraybosna Üniver-

sitesi hocalarından ders alan öğrenciler, 17 Ağus-
tos 2018’de derslerini tamamlayarak sertifikalarını 
aldı. Uluslararası İlişkiler Komisyonu tarafından 
düzenlenen Saraybosna Yaz Dil Okulu, 22 Temmuz 
tarihinde başladı. 

80 SAAT DİL EĞİTİMİ

İngilizceyi hem uzman eğitimciler eşliğinde öğre-
nip hem de konuşma fırsatına kavuşmak için Sa-
raybosna Yaz Dil Okulu’na katılan lise öğrencileri, 
programda 1 ay boyunca toplam 80 saat dil eğiti-
minden geçti. Dersler Uluslararası Saraybosna 
Üniversitesi hocaları tarafından verilirken öğrenci-
ler gerçekleştirilen tarihi ve kültürel gezilerle de 
pratik yapma imkanı buldu. Bu çerçevede Srebre-
nitsa şehitliği, Travnik Kalesi, Ahmiçi Köyü, İbra-
him Paşa Medreresi’nin de aralarında bulunduğu 
pek çok mekan ziyaret edildi. 

İNGİLİZCE PRATİK YAPTIK

Dil okulunda görevli olan isimlerden Sümeyya Tu-
ran, “Üniversitenin yaz okulu imkanları çok gü-
zeldi. Öğretmenlerin sadece İngilizce konuşması 
pratik yapmamızı sağladı” dedi. Bosna’nın sessiz 
sakin, kendi halinde ve güvenli bir ülke olduğunu 
aktaran Turan, “Bu yüzden öğrencilerimizi serbest 
zamanlarında çok kısıtlamadık. Bosna manevi bir 
şehir. Aliya İzzetbegoviç’in ve şehitlerimizin hayat-
larını yaşayarak öğrendik. Bizim için hem gezdiği-
miz hem de öğrendiğimiz güzel bir program oldu” 
diye konuştu.

DERSLER VE ETKİNLİKLER GÜZELDİ

Kursun katılımcılarından Tuğba Bay, “Saraybosna 
Üniversitesinin dersleri olsun, düzenledikleri gezi-
ler ve programlar olsun hepsi çok güzeldi. Bir ay-
lık süre çok zevkli, eğlenceli ve verimli geçti” dedi. 
Murat Furkan Ünsal ise, “Dil kursunda önemli 
kazanımlar elde ettik. Bunun yanısıra kaldığımız 
üniversitenin sportif faaliyetleri, satranç ve benzeri 
etkinlikler, gezdiğimiz tarihi ve kültürel yerler çok 
güzeldi” değerlendirmesinde bulundu. 

SARAYBOSNA
DİL OKULU
SONA ERDİ
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D
arbe girişiminin ikinci yıldönümünde yaşanan-
ları sanatçılar çizgileriyle anlattı, bir anlamda 
milli iradeyle yazılan destan, çizgilerle yorum-
landı. Sanatçılar tarafından yapılan eserler 

Hacıbeşirağa Medresesi’nde ay sonuna kadar sergile-

necek.

DARBEYİ SANATLA ANLATMAK İSTEDİK

Serginin açılışında bir selamlama konuşması yapan 

ÖNDER Genel Başkan Yardımcısı ve Kültür-Sanat Ko-
misyonu Başkanı Serap Dönmez, “2 yıl önce canımızı 
yakan bizzat gördüğümüz, şahit olduğumuz bu acı ola-
yı, darbeyi bir de sanatla anlatmak istedik” dedi. Bazı 
şeyleri sanatla anlatmanın çok farklı anlamlar kattığını 
belirten Dönmez konuşmasına şöyle devam etti: “Hem 
kulağa hem göze hitap ettiği için sanatın ayrı bir değeri 
var. Biz komisyon olarak böyle önemli günlerde sanatla 
gençlerimizi nasıl buluşturabiliriz diye bu tür program-
lar yapıyoruz.” 

ÖNDER İmam Hatipliler Derneği organizasyonunda biraraya gelen 6 sanatçı, 
“Halk yazdı, kalem çizdi” isimli sergide karikatür ve illüstrasyonlarını 

topladı. Çizgilerle 15 Temmuz’un anlatıldığı sergi Sultanahmet Hacıbeşirağa 
Medresesi’nde açıldı.

6 SANATÇIDAN
15 TEMMUZ SERGİSİ
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TARİHE KAYIT DÜŞÜYORUZ 

Karikatürist Demirhan Kadıoğlu da, 15 Temmuz ger-
çekleştiğinde oğluna 12 Eylül tecrübesini anlattığını 

belirterek, “15 Temmuz’u anlatmak için darbeler 
tarihini iyi bilmek gerekiyor. Oğlum, demokrasinin 
ve darbenin ne olduğunu şu an bizden çok daha iyi 
kavrıyor. Bu demokrasi bilincimizi gelecek kuşaklara 
anlatacağız” dedi. Kadıoğlu, sanatçılar olarak kültür-
sanatla darbeyi anlatıp bu alana kayıt düşmeye çalış-
tıklarını söyledi. 

GELECEK NESİLLERE AKTARACAĞIZ

ÖNDER eski Genel Başkanı Hüseyin Korkut da ko-
nuşmasında, 15 Temmuz’u anlatmak üzere açılan bu 
serginin, o gece ülkenin geleceği için canlarını feda 
eden şehitlerin mücadelesini tamamlayan bir süreç 
olduğunu söyledi. Bu mücadelenin gelecek nesillere 
aktarılması anlamına da geldiğini aktaran Korkut,, 
“Bu çalışma okulları dolaşmalı, 15 Temmuz direnişi, 
iradesi, bir milletin geleceğini muhafaza etme çabası 
anlamında bir albüme dönüştürülmelidir” dedi.

6 SANATÇI 24 ESER

Sergiye 6 sanatçı, karakalem çalışması ve illüstras-
yonlardan oluşan 24 eseriyle katılıyor. ÖNDER Kültür 
Sanat Ödülleri jüri üyesi ve karikatürist Yusuf Kot, 
karikatürist Demirhan Kadıoğlu ve illüstratör Nec-
mettin Asma’nın eserleri sergide yer alıyor. Sanatçı-
lar, Emre Bilgiç, Esra Gözde ve İlyas Şimşek de eser-
leriyle sergiye katılan sanatçılar arasında bulunuyor. 
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Afyon Sandıklı 
ilçe başkanımız 

Ramazan 
Ayyıldız 

ile istişare 
toplantımızı 

gerçekleştirdik.

Afyonkarahisar 
Şuhut ilçe 

başkanımız 
İbrahim 

Tanrıverdi 
ile istişare 

toplantımızı 
yaptık.

Bartın il 
başkanımız 

Şahidi Kuşçu 
ve yönetimi 

ile istişare 
toplantımızı 

yaptık.
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Eyüp İmam 
Hatip Lisesi 

mezunları 
pilav gününe 

katıldık.

Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu 
36.’sı 

düzenlenen 
KİHMED 

geleneksel 
‘İmam hatip 

mezunları 
buluşuyor’ 

programına 
iştirak etti.

Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
Eğitim-Bir-Sen 
41. Başkanlar 

Kurulu 
programında 

“Dünden Bugüne 
Eğitim, Gençlik 

ve Sivil Toplum” 
konulu panele 

katıldı.

MİSAFİRLERİMİZ
ZİYARETLERİMİZ
TOPLATILARIMIZ
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Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
İmam Hatip 

Koordinasyon 
Kurulu 

toplantısına 
katılarak 

bir sunum 
gerçekleştirdi.

Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
Samandıra 

İmam Hatip 
Ortaokulu’nu 

ziyaret etti.

Genel 
Başkanımız 

Halit 
Bekiroğlu, 

Sancaktepe 
Belediye 

Başkanı İsmail 
Erdem’i 

ziyaret etti.
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Genel 
Başkanımız 

Halit 
Bekiroğlu, 

Sancaktepe 
Kitap 

Fuarı’ndaki 
söyleşisinde 

gençlerle 
buluştu.

Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
Sancaktepe 

Kitap Fuarı’nı 
ziyaret ederek 
yayınevlerinin 

çalışanları, şair 
ve yazarlarla 
hasbihal etti.

Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
Suriye’deki 
imam hatip 

okullarını
ziyaret etti.

MİSAFİRLERİMİZ
ZİYARETLERİMİZ
TOPLATILARIMIZ
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Genel 
Başkanımız 

Halit Bekiroğlu, 
Türkiye Gençlik 

STK’ları 
Platformu 

Danışma Kurulu 
toplantısına 
iştirak etti.

Hakkari il 
başkanımız 
Aydın Çallı 

ve yönetimi 
ile dernek 

merkezinde 
istişarelerde 

bulunduk.

Hezarfen 
Prof. Dr. Zeki 

Kuşağlu’nu 
Kültür Sanat 

Komisyonu 
üyelerimizle 

ziyaret 
ederek kültür, 

sanat, insanı 
ve hayatı 
konuştuk
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Isparta Gönen 
ilçe başkanımız 
Ali Rıza Özgül 

ile istişare 
toplantımızı 

yaptık.

Isparta il 
başkanımız 

Mustafa Büber 
ve yönetimi 

ile istişare 
toplantımızı 

gerçekleştirdik.

Isparta
Keçiborlu ilçe 

başkanımız 
İsmail 

Kıravkazlı’yı 
ziyaret ettik.

MİSAFİRLERİMİZ
ZİYARETLERİMİZ
TOPLATILARIMIZ
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Isparta 
Şarkikaraağaç 

ilçe başkanımız 
Ramazan Çelik 

ile istişare 
toplantımızı 

gerçekleştirdik.

İstanbul Mezun 
Dernekleri 

Çalıştayımız 
İSKİ İkitelli 

Tesisleri’nde 
yapıldı.

İstanbul mezun 
dernekleri 

istişare 
toplantısını 

Esenler 
derneğimiz ev 

sahipliğinde 
gerçekleştirdik.
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Karabük il 
başkanımız 

Hasan Yıldırım 
ve yönetimi 

ile istişare 
toplantımızı 

gerçekleştirdik.

Kastamonu 
Araç İlçe 

başkanımız 
Metin Gül 

ve yönetimi 
ile istişare 

toplantımızı 
gerçekleştirdik.

Kastamonu İl 
Başkanımız 

Kamil Öz ve 
ekibini ziyaret 

ettik.

MİSAFİRLERİMİZ
ZİYARETLERİMİZ
TOPLATILARIMIZ



BÜLTEN
54

Okul Aile Birliği 
Komisyonumuz 

yeni başkanı 
Kamber Çal ile 

ilk toplantısı 
yaptı.

Şırnak il 
başkanımız 

Sabri Akgün 
ve yönetimi ile 

biraraya geldik.



55

T
E

M
M

U
Z

 / A
Ğ

U
S

T
O

S
 / E

Y
L

Ü
L

 2
0

1
8

Üye İlişkileri 
Komisyonu 

olarak BİHMED 
mezunlar 

buluşmasını 
yaptık.

Önder Kültür 
ve Sanat  

Komisyonu 
olarak Topkapı 
Müzesi Başkanı 

Prof. Dr. 
Mustafa Sabri 

Büyükaşçı’yı 
ziyaret ederek 

“Sarayda 
Bir Gün” 

projemizle ilgili 
istişarelerde 

bulunduk.

MİSAFİRLERİMİZ
ZİYARETLERİMİZ
TOPLATILARIMIZ
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BASINDA ÖNDER

BİRGÜN

ORTADOĞU CUMHURİYET MİLAT

EVRENSEL

STAR MİLLİ GAZETE GÜNBOYUDOĞRU HABER
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BASINDA ÖNDER

MİLLİ GAZETE

GERÇEK HAYAT

YENİ ŞAFAK

DİRİLİŞ POSTASI

MİLLİ GAZETE

CUMHURİYET

YENİ AKİT

DİRİLİŞ POSTASI

MİLLİ GAZETE

YENİ SÖZ MİLLİ GAZETE
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Çekmeköy Şehit Ömer Halisdemir Kız 
Anadolu İmam Hatip Lisesi öğrencile-
ri, 20-25 Temmuz 2018 tarihinde Dün-
ya Robot Olimpiyatı’na katılmak üzere 

Çin’e gidiyor. Türkiye’deki elemelerde derece 
alan öğrenciler, dünyadaki açlık sorununa çö-
züm bulmak için projeler üretti. Gençlerin tasa-
rım ve problem çözme becerilerini eğitici robot 
yarışmaları ve aktivitelerle geliştirmek için bir 
araya getiren Dünya Robot Olimpiyatı’nın (WRO) 
Türkiye’deki buluşması İzmir’de yapıldı. 

58 ÜLKE KATILIYOR

Yarışmada, gençler açlık sorununu çözmek için 
projeler üretti. İstanbul Çekmeköy Şehit Ömer 
Halisdemir Kız Anadolu İmam Hatip Lisesi, “Ku-
rallı Yıldızlar” kategorisinde 42 okul arasında 
Türkiye üçüncüsü oldu. Öğrenciler, 58 ülkenin 
katılımıyla Çin’de gerçekleştirilecek olan Dünya 
Robot Olimpiyatlarına katılma hakkı kazandı.

TEK İMAM HATİP LİSESİ

Şehit Ömer Halisdemir Kız Anadolu İmam Hatip 

Lisesi, yarışmaya katılan 102 okul içerisinde tek 
imam hatip lisesi. Okulun Robotik ve Kodlama 
Kulübü’nde yaptıkları çalışmayla Türkiye üçün-
cüsü olan ekip, Aslı Karaboğa, Eda Çakmak, Ni-
lüfer Köse, Asiye Nur Kılıç, Elif Sıla Öztürk, Esra-
nur Yerlikaya, Havvanur Handekli, Zeynep Kütük, 
Hatice Kübra Korkmaz, Zeynep Sena Pehlivan ve 
Betül Katmer’den oluşuyor. Öğrencilerden Eda 
Çakmak, Asiye Nur Kılıç ve Elif Sıla Öztürk ekibi 
temsilen Çin’deki olimpiyatlara gidecek. 

ÇİFTÇİ ROBOTLAR

Çin’deki uluslararası yarışmaya katılan ekibin 
projesi, otonom robotlar ile dünya açlık soru-
nuna çözüm bulmak için uygun fideleri uygun 
tarım arazilerine dikmek ve görevleri yerine 
getirmek. Şehit Ömer Halisdemir Kız Anadolu 
İmam Hatip Lisesi’nin Robotik ve Kodlama Ku-
lübü çalışmalara Şubat 2018’de başladı. Lisenin 
müdür yardımcıları Tahir Dingin ve Ahmet Bilsel 
öğrencilere öncülük yaptı. Çalışmalarda 11 öğ-
renci görev aldı.

İMAM HATİPLİLER
ÇİN’E GİDİYOR
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OKUL VE MEZUN 
DERNEKLERİ

AMERİKA’DAN
GELDİ, OKULUNUN 

BELGESELİNİ ÇEKTİ

İlhami Temel, Giresun İmam Hatip Lisesi’nden 
mezun olan bir isim. 1978 yılındaki mezuni-
yetinden sonra Marmara Üniversitesi İlahiyat 
Fakültesi’ne girmiş. Üniversite eğitiminin ardın-

dan da 1982 yılında Espiye İmam Hatip Lisesi’ne öğ-
retmen olarak dönmüş. Bu okulda 2010 yılına kadar 
müdürlük yapmış. 2012 yılından beri Amerika’nın 
Connecticut eyaletinde yaşayan İlhami Temel, ora-
da eğitim ve sivil toplum işleriyle ilgileniyor. 

BELGESELİ YAPMAK İDEALİMDİ

Türkiye’de emekli olup yurtdışına çıktıktan sonra 
memleketi ve görev yaptığı okulla ilişkisini kes-
meyen İlhami Temel, yaptığı belgeselle ilgili, “Bu 
belgeseli yapmak idealimdi. 30 yıllık görev süremin 
26’sını burada geçirdim. Bu okuldan ekmek yedim. 
Bu okula borçlu olduğumu düşünüyorum” sözle-
riyle açıklıyor. İmam hatip neslinin tarihini bilmesi, 
geçmişini öğrenmesi gerektiğini belirten Temel, 

Giresun Espiye Anadolu İmam Hatip Lisesi’nde 24 yıl müdürlük yapan Hikmet 
İlhami Temel, yaşadığı Amerika’dan gelerek okulunun belgeselini çekti. İki yıldır 

yaz aylarında gelerek memleketinde çekimleri yapan Temel, “Bugüne kolay 
gelinmedi, nice zorluklar, sıkıntılar yaşadık. Bugünkü öğrencilerin ve hocaların da 

geçmişi hatırlaması ve ona göre davranması gerekiyor” diyor.
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“Eğer tarihini bilmezse imam hatip nesli sıkın-
tıdadır” diyor. Senaryo, yapım ve yönetmenliğini 
İlhami Temel’in üstlendiği Espiye İmam Hatip Li-
sesi Belgeseli, ilk olarak önümüzdeki hafta için-
de bu okulda gösterilecek. 71 dakikalık belge-
selin daha sonra Türkiye’de ve yurtdışında özel 
gösterimleri yapılacak.

MESELE BUGÜNDE DEĞİL

İmam hatipteki idarecilere, öğretmenlere ve 
öğrencilere geçmişi hatırlayıp ders almaları 
çağrısında bulunan İlhami Temel, kendisinin de 
belgeseli bu amaçla yaptığını söylüyor, birşeyler 
unutulmasın istiyor. “Bugün devlet sahip çıktı 
özür diledi, geçmişte askeri okullara gidemiyor-
duk, polis akademisine gidemiyorduk, başörtülü 
oldukları için kız öğrencilerimiz tıp fakültesini 
son sınıfta bıraktı” sözleriyle yaşananların ha-
tırlatan Temel, bugün geçmişe bakılarak ibret 
alınmasını istiyor. Şu cümleleri de ekliyor: “Allah 
bize 500 yılda bulunamayacak bir lider nasip etti, 
aşılamayacak şeyleri aştık. Dün dalga geçilen 
insandık, ülkenin zencileriydik. Elhamdülillah 
bugün ülkemizin başında imam hatipli bir cum-
hurbaşkanı var.”

İMAM HATİP TABELASI GÖRÜNCE DU-
RAMAM

İlhami Temel, yurtdışında yaşamasına rağmen 
Türkiye’ye geldiğinde en hassas olduğu yer, 
imam hatip liseleri. İmam hatip lisesi tabelasını 
gördüğünde mutlaka kapısını çalıp, ziyaret edi-
yor. Yöneticilerle, öğretmenlerle, öğrencileriy-
le sohbet ediyor, çay içiyor. Temel bunu, “Ben 
imam hatip lisesi tabelası gördüğümde daya-
namam, kapısını çalarım. Buraya gelirken de 
Fatih’te İlhan Varank İmam Hatip Lisesi’ni gör-
düm, içeri girdim. Okul müdürü, benim belgesel 
için röportaj yaptığım Samsun İmam Hatip Lisesi 
müdürünün öğrencisi çıktı. Şimdi nereye gider-
sem gideyim imam hatibin kapısını çalarım” söz-
leriyle anlatıyor. 

ÖZLEMİMİ CAMİYLE GİDERİYORUM

Amerika’da 300’ün üzerinde öğrencisi olduğunu 
belirten İlhami Temel, bazı akşamlar bu öğren-
cileriyle toplandıklarını anlatıyor. Springfield’de-
ki İmami Buhari Camii’nde 150 öğrenciye ders 
veren Temel, “Orada imam hatip özlemimi ca-
miyle gideriyorum” diyor. Eğitim faaliyetlerine 
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OKUL VE MEZUN 
DERNEKLERİ

devam eden Temel’in ders verdiği caminin dernek 
başkanlığını da Kastamonu İmam Hatip Lisesi me-
zunu Tuncay Bayrak yapıyor. Bayrak, aynı zamanda 
Amerika’daki bir üniversitede de öğretim üyesi.

BİR HAYALİM VAR

Geçmişe ilişkin değerlendirmeler ve hatırlatmalar 
yapan İlhami Temel, bugünün imam hatip lisesi 
öğrencileri ve öğretmenlerine de bazı önerilerde 
bulunuyor. Temel’den dinleyelim: “Benim imam 
hatip lisesi müdürlüğünde gerçekleştiremediğim 
bir hayalim var. Her imam hatip lisesi öğrencisinin 
bir enstrüman çalması. Bu o kadar hayati ki. Bizim 
niye imam hatip mezunu dünya çapında bir ressa-

mımız, müzisyenimiz olmasın?” 

12 EYLÜL’DE TEMELİ ATILDI!

Giresun Espiye İmam Hatip Lisesi’nin ilginç bir hi-
kayesi de bulunuyor. Okulun 12 Eylül 1980 tarihin-
de dinamitle patlatılıp temeli atılmak üzere karar-
laştırılır ancak  tören günü geldiğinde darbe olur. 
Yolda temeli atmaya gidenleri jandarma durdurur. 
“Nereye gidiyorsunuz, darbe oldu. Hemen evinize 
dönün” cevabını alır vatandaşlar. Ama vazgeçmez-
ler, aralarından bir hacı amca jandarmaya karşı-
lık verir: “Biz öyle karar ettük.” O tarihte dinamitle 
patlatılmaz ama okulun temeli atılır ve iki yıl sonra 
da eğitime başlar. 
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H
er yıl üniversite sınavlarında başarısını arttı-
ran lisenin bu yıl sınava giren 32 mezununun 
tamamı YKS’de büyük başarılar elde etti. 32 
öğrencinin 7’si hukuk, 3’ü tıp, 2’si bilgisayar 

mühendisliği, 2’si siyaset bilimi ve uluslararası ilişki-

ler, 2’si elektrik-elektronik mühendisliği, 1’i biyomedi-

kal mühendisliği, 1’i endüstri ve 1’i inşaat mühendisliği, 

1’i makine mühendisliğine yerleşti. Diğer öğrenciler de 

fizik, ilahiyat, İslami ilimler, mimarlık, tarih, sosyoloji, 

uluslararası ilişkiler ve yönetim bilişim sistemleri gibi 

bölümlere yerleşti. Lise, imam hatip liseleri arasında 
YGS’de ve Arapça bilgi yarışmalarında da birincilikler 
elde etti. Okulda “Yedirenk” okul dergisi, “Bilim ve Te-
fekkür” isimli bilim dergisi , “Ceviz Ağacı” adlı edebiyat 
ve sanat dergisi ile “DEM” isimli gazete, öğretmenlerin 
desteğiyle öğrenciler tarafından çıkartılıyor.

60 ÜLKEDEN ÖĞRENCİ VAR

Fatih Sultan Mehmet Uluslararası Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi Müdürü Bayram Kefeli, okul ve öğrencilerinin 

Fatih Sultan Mehmet Uluslararası Anadolu İmam Hatip Lisesi’nden bu yıl 
mezun 32 öğrenci, Yükseköğretim Kurumları Sınavı (YKS) sonuçlarına 

göre çeşitli dereceler elde ederek Türkiye’nin önde gelen üniversitelerine 
yerleşmeyi başardı.

BU OKULUN TÜM MEZUNLARI 
ÜNİVERSİTEDE
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ÖNE ÇIKAN 
ETKİNLİKLER

başarılarına ilişkin yaptığı açıklamada, 1873 yılında 
Sultan Abdülaziz döneminde inşa edilen okulun, 
Darüşşafaka’nın Maslak’a taşınmasından sonra bir 
süre atıl kaldığını ve 2010 yılında Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın talimatıyla okullarına tah-
sis edildiğini söyledi. Lisede farklı ülkelerden ge-
len yabancı öğrencilerin de eğitim gördüğüne dik-
kati çeken Kefeli, “60 ülkeden 420 öğrencimiz var. 
Bunların 240’ı uluslararası diğerleri de Türkiye’nin 
farklı illerinden gelen öğrencilerimiz. Okulumuz 
Proje Okul kapsamında olduğu için sınavla öğrenci 
alıyoruz.” diye konuştu.

HAFTADA 15 SAAT DERS ALIYORLAR

Kefeli, üniversite sınavına hazırlığı 2 yıla yaydıkla-
rını, 11 ve 12. sınıfların günde 2, haftada toplam 15 
saat üniversite hazırlık dersi yaptığını ve bu çalış-
manın sonucunda öğrencinin okul dışında ek ders 
almadan, dershaneye gitmeden üniversite sınav-
larından başarı elde ettiğini anlattı. Uyguladıkları 
modelle öğrencilerin üniversiteye giriş sınavların-
da önemli başarılar kazandığını vurgulayan Kefeli, 
“Üniversite başarımız da çok ön sıralarda. Bu sene 
mezun olan bütün öğrencimiz yüksek derecede 
puan aldı. İlk 3 binde 7 öğrencimiz var. Öğrenci-
lerimizin yüzde 78’i ilk 50 binin içinde. Bu yüksek 
bir başarı. Yaklaşık 2 milyon öğrenci sınava giriyor. 
Öğrencilerimizin tamamı başarılı sonuçlar elde 
ettiler ve Boğaziçi, İTÜ, ODTÜ, İstanbul, Marmara, 
Yıldız, Şehir, İbn Haldun gibi üniversitelere girdiler” 
ifadelerini kullandı. Öğrencilerinin bu başarısında 
kendi alanında deneyimli ve özverili öğretmenlerin 
payının büyük olduğuna vurgu yapan Kefeli, okulda 
akademik eğitimin yanında spor ve sanata dair çok 
sayıda faaliyetin de yapıldığını, okulun ilahi ve meh-
ter grubunun da bulunduğunu kaydetti.

“MÜKEMMEL BİR YER”

Ortadoğu Teknik Üniversitesi Elektrik ve Elektro-
nik Mühendisliği Bölümü’nü kazanan Ahmet Aktaş 
ise beklediğinden daha iyi puan aldığını ve istedi-
ği bölüme yerleştiğini belirtti. Aktaş, sınava hazır-
lanırken kendisini çok sıkmadığını, denemelerin 
sonuçlarına göre eksikliğini gördüğü derslerin bö-
lümlerini tekrar ettiğini ve günde 2-3 saat ders ça-
lıştığını ifade etti. Mezun olduğu Fatih Sultan Meh-
met Uluslararası Anadolu İmam Hatip Lisesi’nin 
kendisine çok şey kattığını anlatan Aktaş, “Tekrar 
seçme hakkım veya önerme şansım olsa bu okul 

tercih edeceğim bir yer. Okulumun böyle olduğunu 
bilmiyordum. Hatta çok ön yargılı geldim. Gelince 
hiç düşündüğüm gibi olmadığını gördüm. Hocala-
rı, arkadaş ortamı, binası beklediğimin üstünde bir 
yer çıktı. Mükemmel bir yer. Yurt bölümü de çok 
güzel” diye konuştu.

“ÇOK ÜST DÜZEY BİR EĞİTİM 
VERİYORLAR”

Türkiye 106’ncısı Emirhan Kartal da Boğaziçi Üni-
versitesi Tarih Bölümü’nü kazandığını söyledi. 
Okuldaki öğretmenlerinin çok kaliteli olduğuna 
vurgu yapan Kartal, “Çok üst düzey bir eğitim veri-
yorlar. Ayrıca arkadaşlarla beraber yurtta çalıştığı-
mız için birbirimize çok şey kattık.” dedi. Şehir Üni-
versitesi İslami İlimler Bölümü’ne yerleşen Türkiye 
217’ncisi Muhammet Burak Bakır da dershaneye 
gitmeden, kendi okullarında üniversite sınavları-
na hazırlandıklarını dile getirdi. Sınava 11. sınıftan 
itibaren hazırlandıklarını aktaran Bakır, “Hazırlık 
sürecinde en çok önemsediğim mevzu bunun nor-
malleştirilmesi. Bana göre üniversiteye hazırlığı 
ayrı bir iş olarak görmemek lazım. Yani günlük ha-
yatı aksatmamalı.” ifadelerini kullandı.

“İMAM HATİPTEN MEZUN OLMAK HİÇBİR 
ŞEYE ENGEL DEĞİL”

İbn Haldun Üniversitesi Hukuk Fakültesi’ne yerle-
şen Muhammed Emin Ay da hayalindeki bölümü 
kazandığını belirtti. Sınava çok yoğun bir şekilde 
hazırlanmadığını ifade eden Ay, “Kendimi çok kas-
madım. Filmimi de izledim, dışarıda da gezdim, 
ders de çalıştım. Hafta içi ve hafta sonu üniversite 
hazırlık kursunda çalıştım. Ortalama günde 3 saat 
zaman ayırdım, çok yoğun değildi” şeklinde konuş-
tu. Ay, okulun sosyal imkanlarından da faydalandı-
ğını ve daha çok sporla uğraştığını söyledi. İmam 
hatip liselerinde okumayı tavsiye eden Ay, şunları 
kaydetti: “İmam hatip kesin tercihim ve bu lise be-
nim tek tercihimdi. Daha önce burada okuyan abi-
lerim bana burayı tavsiye etti. Ben de eğitiminin çok 
kaliteli olduğunu duydum. Uluslararası öğrenciler-
le birlikte okumanın daha ayrı bir havası oluyor. Fen 
bilimlerinin yanında İslami ilimleri de öğrenmemiz 
gerekiyor. İmam hatip okulları üniversite sınavla-
rında bir başarısızlığa yol açmıyor. İmam hatipten 
mezun olmak hiçbir şeye engel değil. Hatta daha 
çok şey katıyor.”
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Tenzile Erdoğan Kız Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi (KAİHL) öğrencileri, Birleşmiş 
Milletler ve Avrupa Birliği’nin destekle-
diği programlardan Demokratik Gelişim 

Enstitüsü (DPI) tarafından düzenlenen “Gençle-
rin Çatışma Çözümü Süreçlerine Katılımı” çalış-
tayına katıldı.
Tenzile Erdoğan Kız Anadolu İmam Hatip Lisesi 
Müdürü Prof. Dr. Aşkın Asan, İrlanda Cumhu-
riyeti ve Kuzey İrlanda’da düzenlenen program 
kapsamında öğrencilerin çatışma sürecinin se-
bepleri hakkında incelemelerde bulunduğunu 
kaydetti.

GENÇLERİN BARIŞA KATKILARI 

Öğrencilerin İrlanda Cumhuriyeti Dışişleri Ba-
kanlığı ile Ticaret Bakanlığı ve üst düzey bü-
rokratlarla çalışma fırsatı yakaladığını aktaran 
Asan, “Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyinin 
Aralık 2015’te aldığı 2250 sayılı kararı kapsamın-
da gençliğin barışın inşasında önemli rol oynaya-
bileceği vurgulanmıştır. Bu kapsamda gençlerin 

dünyada yaşanan sorunları öğrenmeleri, barışı 
ve güvenliğini sağlamadaki katkıları için büyük 
önem taşımaktadır.” ifadelerini kullandı.

SORU SORMA İMKANI BULDUK

Çalıştaya katılan 11. Sınıf öğrencisi Esma Pak 
ise yetişkinler gibi çatışma çözümü konusunda 
çalıştaya katıldıklarını hatırlatarak, “İrlanda’da 
yaşanan çatışma sürecinden zarar gören taraf-
ların bireyleriyle birebir görüşmelerde bulunduk 
ve soru sorma imkanı bulduk. Bu sayede konuy-
la ilgili daha somut ve gerçekçi bilgilere ulaştık. 
Bizim için çok anlamlı bir etkinlik oldu.” açıkla-
masını yaptı.

ÇÖZÜMÜN PARÇASI OLACAĞIZ

Öğrencilerden Hilal Kuşçu da sorunların çözü-
münde gençler üzerine büyük sorumluluklar 
düştüğünü belirterek, çalıştay sayesinde çözü-
mün bir parçası olma motivasyonlarının arttığını 
vurguladı.  

İMAM HATİP
ÖĞRENCİLERİ İRLANDA’DA



65

T
E

M
M

U
Z

 / A
Ğ

U
S

T
O

S
 / E

Y
L

Ü
L

 2
0

1
8

OKUL VE MEZUN 
DERNEKLERİ

ÖNDER Genel Başkanı Halit Bekiroğlu, 
Teşkilatlanma Komisyonu Başkanı Sü-
leyman Köse ile birlikte Kayseri, Niğde ve 
Nevşehir’i ziyaret etti. Ziyaretin ilk durağı 

olan Kayseri’de imam hatip mezun dernek başkan-
ları ve yönetim kurulu üyeleri ile bir araya gelen 
heyet, yeni eğitim sezonunun önemine ve Kayseri 
il ve ilçelerinde derneklerin çalışmalarına dair is-
tişarelerde bulundu. Bekiroğlu ve Köse, geçtiğimiz 
günlerde bir trafik kazası geçiren Kayseri İmam 
Hatipliler Derneği Başkanı Ali Şahan’ı ziyaret ede-
rek geçmiş olsun dileklerinde bulundular. 
Kayseri ziyaretinin ardından Niğde’de il ve ilçe ça-
pında hizmet veren imam hatip mezun dernek baş-
kanı ve yönetim kurulu üyeleri ile bir araya gelen 
Halit Bekiroğlu, yeni eğitim sezonunda yapılacak 
çalışmaların masaya yatırıldığı bir toplantı gerçek-
leştirdi. Paydaş STK temsilcilerinin de hazır bu-
lunduğu toplantıda, özellikle Niğde il ve ilçelerinde 

imam hatiplilerle ilgili daha etkili çalışmalar yapıl-
ması; mezunlarla öğrencilerin etkileşimini sağla-
yacak çalışmalar üzerinde duruldu.
Genel Başkan Halit Bekiroğlu ve Başkan Yar-
dımcısı Süleyman Köse, ziyaretin son durağı olan 
Nevşehir’de 50 yıllık imam hatip okulu olan Nev-
şehir Anadolu İmam Hatip Lisesi’nde gerçekleşen 
imam hatip mezunları buluşmasına katıldı. 
Vali İlhami Aktaş, Nevşehir Hacı Bektaş-ı Veli Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Mazhar Bağlı, Nevşehir 
İl Milli Eğitim Müdürü Murat Demir, İl Jandarma 
Komutanı Kıdemli Albay Yüksel Yiğit, Nevşehir 
Belediye Başkan Yardımcısı Yusuf Kaya, Gençlik 
ve Spor Bakanlığı Spor Hizmetleri Daire Başkanı 
Rasim Arı, TYB İstanbul Yönetim Kurulu Üyesi Mu-
zaffer Doğan, imam hatip mezunları ve komşu ille-
rin mezun dernek başkanlarının katılım gösterdiği 
programda Halit Bekiroğlu bir konuşma gerçek-
leştirdi.  Konuşmasında ilerleyen süreçte sorunla-
rı tespit etmenin ötesine geçip çözümde inisiyatif 
alınması gerektiğine değinen Bekiroğlu, imam ha-
tip meselesine herkesin katkıda bulunacağı husus-
lar olduğunu hatırlattı. Bekiroğlu, “Kimimiz manevi 
boyutuyla ve duayla, kimimiz ilmimizle, kimimiz 
ekonomik imkanlarımızla, kimimiz ise teşvik ve 
desteklerle çalışmalara katkıda bulunabiliriz. Ül-
kemizin ekonomik olarak içinde bulunduğu bu zor 
dönemde bir taraftan daha dikkatli ve tasarruflu 
hareket ederken bir taraftan da asla yerinde sayan 
değil, sürekli kendini yenilemeye çalışan bir anla-
yışla hareket etmek gerekir. Bulunduğumuz il ve 
ilçelerde, idare ettiğimiz ve görev yaptığımız okul-
larda ya da çalışma alanlarında öncülük ve önder-
lik yapan, hem iline/ilçesine hem de ülkesine katkı 
sunanlardan olmalıyız.” dedi.
İmam hatip camiasının mezunlarının ve mensupla-
rının maddi ve manevi konularda öncülük ve önder-
lik rolünde olmalarını hatırlatan Bekiroğlu, öğrenci 
ve veli odaklı çalışmaların aşağıdan yukarıya bir 
değişimi zorlayacağını, böylece her şeyi yukarıdan 
ve hazır bir şekilde bekleyen anlayış yerine daha 
katılımcı ve verimli bir okul/eğitim süreci gerçek-
leşeceğini söyledi.

ÖNDER GENEL BAŞKANI HALİT 
BEKİROĞLU NEVŞEHİR, KAYSERİ 
VE NİĞDE’Yİ ZİYARET ETTİ



BÜLTEN
66

Geçtiğimiz yıl Akşemsettin Kız Anadolu 
İmam Hatip Lisesi’ne yerleşen ilk 35 
öğrencinin hediye olarak götürüldüğü 
Balkan gezisi, 30 Temmuz - 4 Ağustos 

2018 tarihleri arasında gerçekleştirildi. “Geçmi-
şin İzinde Geleceğin Peşinde” isimli proje çerçe-
vesindeki seyahatte tarihi ve kültürel mekanlar 
ziyaret edildi. 
50 kişilik bir kafile olarak Kütahya İmam Hatip-
liler Derneği (KİHMED) Başkanı Mustafa Önsay 
ve okul müdürü Mehmet Zorlu‘nun başkanlık 
ettiği gezi, 30 Temmuz Cumartesi gecesi Kütah-
ya Ulucami’den yatsı namazı sonrası hareketle 
başladı. 

6 GÜNDE BALKANLAR

Yunanistan, Makedonya, Kosova, Karadağ, Sır-
bistan ve Bulgaristan’ı kapsayan 6 günlük prog-
ram, Edirne Selimiye Camiinde sona erdi. Gezi 

boyunca Batı Trakya’da Gümülcine, İskeçe, Ka-
vala ve Selanik; Makedonya’da Üsküp, Kalkan-
delen, Gostivar ve Ohrid; Kosova’da Priştina, 
Prizren, Prekaz ve İpek; Karadağ’da Rojaye; 
Sırbistan’da Novipazar; Bulgaristan’da Sofya 
şehirlerinin tarihi, kültürel ve turistik mekanları 
görüldü. Şehirlerin ve mekanların tarihi ve kül-
türü ile ilgili o şehirlerin ileri gelenlerinden bil-
giler alındı.

İMAM HATİPLERE ZİYARET

Gümülcine’de Batı Trakya İmam Hatipliler Der-
neği, İskeçe’de Türk Birliği Derneği, Üsküp’te 
Ensar Derneği ve İsabey Medresesi, Priştina’da 
Aladdin Medresesi, Sultan Murad Meşhedi ve 
Meşihat Makamı, Ohri’de ve Prizren’de Halveti 
Tekkeleri, Kalkandelen’de Harabeti Baba Tekke-
si ziyaret edildi. Mehmet Akif Ersoy’un ata yurdu 
İpek’te İstiklal Marşı seremonisi gerçekleştirildi.

BALKAN GEZİMİZİ
TAMAMLADIK



67

T
E

M
M

U
Z

 / A
Ğ

U
S

T
O

S
 / E

Y
L

Ü
L

 2
0

1
8

OKUL VE MEZUN 
DERNEKLERİ

YAZ TATİLİNDE
KODLAMA

EĞİTİMİ

Beykoz Boğaziçi İmam Hatip Lisesi ve Ça-
vuşbaşı İmam Hatip Lisesi öğrencileri yaz 
döneminde Türk Alman Üniversitesi hoca-
larından kodlama eğitimi alıyor. 

Türk- Alman Üniversitesi, Beykoz İlçe Milli Eğitim 
Müdürlüğü ve Beykoz Boğaziçi Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi arasında imzalanan işbirliği protokolünün 
ardından üniversite bünyesinde öğrencilere yönelik 
kodlama eğitimi başladı. Türk-Alman Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Halil Akkanat ve Beykoz İlçe Milli 
Eğitim Müdürü Kazım Bozbay tarafından imzala-
nan, eğitsel, sosyal, kültürel ve bilimsel alanları 
kapsayan protokolle Boğaziçi Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi’nden 20 öğrenci, 21. yüzyılın teknoloji dili 
olan kodlamayı öğreniyor. 

PROJELERİNE KOD YAZACAKLAR

İlk dersi Öğretim Üyesi Dr. Burcu Yıldız tarafından 
verilen C Kodlama Eğitimi’yle öğrenciler, 3 haf-
ta süreyle, Boğaziçi İmam Hatip Lisesi Proje Ko-

ordinatörü Hilal Gürkan eşliğinde geliştirdikleri 
projeler için kod yazacak. Eğitimlerin başlaması 
dolayısıyla ilk dersi ziyaret eden İlçe Milli Eğitim 
Müdürü Kazım Bozbay, proje ve işbirliğinden duy-
duğu memnuniyeti ifade ederek öğrenci ve öğretim 
üyelerine başarılar diledi.

HEDEF BEYKOZ’DAN TÜBİTAK’A VARMAK

Öğrenciler alacakları kodlama eğitimiyle, ulusal 
alanda TÜBİTAK, uluslararası alanda AB ve Eras-
mus projelerine çok daha nitelikli olarak hazırlan-
mayı ve katılmayı hedefliyor. İmzalanan protokol 
kapsamında okulun öğretmen ve öğrencilerine ya-
bancı dil eğitimi, teknik ve akademik destek, ulusal 
ve uluslararası ortak projelerde yer alma ve üni-
versite kütüphanesinden faydalanma gibi birçok 
konuda da üniversite yönetimi tarafından destek 
verilecek. Eğitimlerde, lise ve üniversite öğrenci-
lerini kaynaştıran entegrasyonu sağlayan “Akran 
Öğretimi Modeli” de uygulanmış olacak.
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Türkiye’nin ilk havacılık, uzay ve teknolo-
ji festivali olan TEKNOFEST’te İTO Şehit 
Ragıp Ali Bilgen Anadolu İmam Hatip Li-
sesi öğrencileri, ‘Otonom Araçlar Temel 

Kategori’de yarışarak birinciliği elde etti. 
İTO Şehit Ragıp Ali Bilgen Anadolu İmam Hatip 
Lisesi öğrencileri TEKNOFEST yarışmasında 
önemli bir başarıya imza attı. 50’den fazla yarış-
macının yer aldığı TEKNOFEST ‘Otonom Araç-
lar Temel Kategori’ yarışmasında, Şehit Ragip 
AİHL’nin Fevz-i Âsım takımı birinciliği elde etti. 
Öğrenciler plaketlerini ve 30 bin liralık birin-
cilik hediyesini Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın elinden aldı.

SİVAS’TA TECRÜBE KAZANDILAR

İTO Şehit Ragıp Ali Bilgen Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi öğrencileri, geçtiğimiz yıl ‘yazılım ve 
kodlama’ dersleri çerçevesinde Sivas’taki MEB 
Uluslarası Robot Yarışması’na katılmıştı. Öğren-
ciler, “yumurta toplayan, insansı robot ve tasarla 
çalıştır” kategorilerinde yarışmaya katılmış ve 
100 içerisinde ilk 40’a girmişti

TEKNOFEST’E YOĞUN İLGİ

Türkiye Teknoloji Takımı (T3) Vakfı ve İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi tarafından gerçekleşti-
rilen TEKNOFEST İstanbul Havacılık, Uzay ve 
Teknoloji Festivali çok sayıda gösteri ve etkinliğe 
sahne oldu. Festival, Pazar günü sona erdi. 

TEKNOFEST’TE
BİRİNCİ OLDULAR
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TEVFİK İLERİ İMAM HATİP 
LİSESİ,  ÜNİVERSİTE 
SINAVINDA YÜZDE 74 BAŞARILI

Üniversiteye yerleştirme sonuçlarında 
özel fen liseleri yüzde 57 ile fen liseleri 
ise yüzde 52 ile öğrencilerini üniversite-
ye gönderirken Ankara Tevfik İleri İmam 

Hatip Lisesi, yüzde 74.3 başarı gösterdi. Okulun bu 
yıl sınava girerek tercih yapan 304 öğrencisinden 
226’sı üniversitelerin önemli bölümlerine yerleşti. 
Bunlar arasında ise 204 öğrenci lisans bölümlerine 
yerleşirken, 22’si önlisans programlarının öğrenci-
si oldu.  İmam hatip liselerinde okuyan öğrenciler, 
YKS’da önemli başarılara imza atarak Türkiye’nin 
önemli üniversitelerinin gözde bölümlerine yer-
leşti. İmam hatip lisesi mezunu 234 bin öğrencinin 
yüzde 28.6’sı lisans ve önlisans bölümlerine yerle-
şirken, yüzde 37.6’sı da lisans, önlisans ve açıköğ-
retim fakültesini kazandı. 

KATSAYI ADALETSİZLİĞİNDEN SONRA

İmam hatip liseleri, katsayı adaletsizliğinin kalk-
ması ve orta kısımların yeniden açılmasından 
sonra başarılarını artırarak yollarına devam edi-
yor. Hem LGS yerleştirme sonuçları hem de YKS 

yerleştirme sonuçlarında bu başarılar ortaya çıktı. 
Özellikle 2014 yılında eğitim ve öğretim hayatına 
başlayan proje imam hatip liselerinin bu sene ilk 
mezunlarını vermesi de bu başarıda önemli bir rol 
oynadı. Türkiye’deki 319 proje Anadolu İmam Hatip 
Lisesi’nin mezunları üniversitelerin iyi bölümlerine 
yerleşti.

KÖKLÜ OKULUN GÖZ DOLDURAN 
BAŞARISI

Ankara Tevfik İleri Anadolu İmam Hatip Lisesi, bu 
sene sınava girerek tercihte bulunan 304 öğrenci-
den 226 öğrencisini Boğaziçi, Bilkent, ODTÜ, Ha-
cettepe, İstanbul, Marmara gibi üniversitelerin çe-
şitli bölümlerine yerleştirdi. Kazananlar arasında 
41 mühendislik, 21 hukuk, 6 tıp, 6 mimarlık, 7 siya-
set bilimi ve kamu yönetimi, 9 psikoloji, 10 PDR, 12 
İslami İlimler, 20 İlahiyat, 9 mimarlık öğrencisi de 
bulunuyor. Okuldan hafızlığını tamamlayarak me-
zun olan Muhammed Said Kahya ise Boğaziçi Üni-
versitesi Tarih Bölümü’ne yerleşti. Yine hafızlığını 
tamamlayan öğrencilerden Ahmet Karakazım da 
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Ankara Sosyal Bilimler Üniversitesi İslami İlim-
ler Fakültesi öğrencisi oldu. İngilizce ile Fen ve 
Sosyal Bilimler Proje Okulu olarak ilk mezunla-
rını veren Tevfik İleri Anadolu İmam Hatip Lisesi, 
1951 yılında açılan 7 imam hatip lisesi arasında 
bulunuyor. 

ÖĞRENCİLERİMİZİ DERSHANEYE 
GÖNDERMEDİK

Tevfik İleri Anadolu İmam Hatip Lisesi Müdürü 
Mehmet Fatih Zengin, “Bu başarıyı idareci arka-
daşların ve öğretmenlerin gönülden çalışmasına 
borçluyuz. Öğrencilerini evlat kabul eden öğret-
menlerimiz var. Gün geldi ailelerinden ayrı kala-

rak iki hafta öğrencilerle kampa katıldılar, gün 
geldi tatillerini bıraktılar. Öğrencilerimizle sına-
va kadar ilgilendiler” dedi. Başarılarında Merkez 
İmam Hatipliler Vakfı, İlim Yayma Cemiyeti ve 
Okul Aile Birliğinin de rolünün olduğunu söyle-
yen Zengin sözlerini şöyle sürdürdü: “En önemli 
konulardan biri de biz öğrencilerimizin dersha-
neye gitmesini istemedik. Bu sene mezun olan 
358 öğrenciden sadece 8 tanesi dershaneye gitti, 
geri kalanlar sınava okul kurslarında hazırlandı. 
Biz bu yönde bir sistem kurduk. Bu sene ise 310 
öğrencimizden dershaneye kaydolan bir öğren-
cimiz bile yok.”

İYİ OKULLAR, BAŞARILI SONUÇLAR

Türkiye’nin köklü eğitim kurumlarından biri olan 
Kartal Anadolu İmam Hatip Lisesi’nden bu sene 
154 öğrenci iyi bölümlere yerleşti. 23 kişi Boğa-
ziçi Üniversitesi’nin öğrencisi oldu. 29 öğrenci 
mühendislik, 20 öğrenci hukuk, 12 öğrenci de tıp 
kazandı. Köklü imam hatip liselerinden Beyoğ-
lu Anadolu İmam Hatip Lisesi’nden 85 öğrenci 
üniversiteye girdi. Bunların 26’sı çeşitli üniver-
sitelerin mühendislik fakültelerini tercih etti. 
11 öğrenci hukuk, 10 öğrenci de tıp fakültesine 
kaydını yaptırdı. Beyoğlu’ndan 8 öğrenci Boğaziçi 
Üniversitesi, 6 öğrenci İstanbul Teknik Üniversi-
tesi, 3 öğrenci de ODTÜ’nün öğrencisi oldu. 

HAFIZLIK YAPARAK SINAV KAZANDILAR

Kadıköy’de bulunan Ahmet Sani Gezici Kız Ana-
dolu İmam Hatip Lisesi öğrencilerinden Zeynep 
Hanne Gökel, okulda hafızlık yaparken aynı za-
manda üniversite sınavına hazırlandı. Hanne, 
YKS sınavında tıp fakültesini kazanarak Düzce 
Üniversitesi Tıp Fakültesi’nin öğrencisi oldu. 
YKS’da TYT ek puanlı yerleştirmede Türkiye 
üçüncüsü olan Kartal Anadolu İmam Hatip Li-
sesi öğrencisi Saniye Feyza Ülgür de hafızlığını 
tamamlayan öğrencilerden biri. Saniye, İstanbul 
Üniversitesi Cerrahpaşa Tıp Fakültesi’nin öğren-
cisi oldu. YKS sınavında dil alanında birinci olan 
Beyoğlu Anadolu İmam Hatip Lisesi öğrencisi 
Ahmed Bera Nasuhbeyoğlu da İstanbul Üniver-
sitesi Çapa Tıp Fakültesi’ni kazandı.
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BİR BAŞARI HİKAYESİ:
TIBBİYELİ HAFIZLAR

Milli Eğitim Bakanlığı (MEB)’nın “örgün 
eğitimle birlikte hafızlık” projesi ilk mey-
velerini vermeye başladı. İlk kez 2017-
2018 eğitim öğretim yılında 17 İmam 

Hatip okulunda hayata geçirilen projeye dahil olup 
hafızlığını tamamlayan öğrenciler üniversite sı-
navlarında da büyük başarılara imza attı. Yakın bir 
gelecekte pek çok meslek alanında hafızlık eğiti-
mi almış, mayası Kur’an eğitimi ile yoğrulmuş bir 
nesil gözümüzün aydınlığı olacak. İşte o nesilden 
Kartal Anadolu İHL öğrencisi Sümeyye Hava Biru-
ni Üniversitesi Tıp Fakültesi’ni, aynı okuldan Feyza 
Saniye Ülgür Cerrahpaşa Tıp Fakültesi’ni, Kadıköy 
Ahmet Sani Gezici Kız Anadolu İHL’den Zeynep 
Hanne Gökel de Düzce Üniversitesi Tıp Fakültesi’ni 

kazandı. ÖNDER İmam Hatipliler Derneği’nde bir 
araya geldiğimiz Sümeyye, Feyza ve Zeynep’le ba-
şarılarının arka planını konuştuk. 

BAŞARISIZ OLMA ŞANSI YOK

Bu yıl Kartal AİHL’den mezun olan ve Cerrahpa-
şa Tıp Fakültesi’nde okuma hakkı kazanan Feyza 
Saniye Ülgür, üniversite sınavındaki başarısından 
önce Biyoloji Olimpiyatları’nda gümüş madalya 
alan ve Hadis Okuma Yarışması’ndaki birinciliği ile 
de okulun gurur kaynağı olan bir öğrenci. Hafızlık 
yapmak için sekizinci sınıfta eğitimine bir yıl ara 
veren Feyza, sonrasında dokuzuncu sınıftan itiba-
ren yoğun bir çalışma temposu içerisine girmiş. 
Biyoloji Olimpiyatları için ansiklopediler devirmiş 

“Örgün eğitimle birlikte hafızlık” projesi imam hatip ortaokulu ve lisesi 
öğrencilerinin yaz döneminde bir aylık hafızlık ön eğitimi, ardından eğitim yılı 

içinde de 9 saat ek Kur’an dersi alarak hafızlık yapmalarına imkan sağlıyor. Hafızlık 
eğitimi alan çok sayıda öğrencinin tıp fakültelerini kazanması hayranlık uyandırıyor.
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olması sınavda oldukça işine yaramış Feyza’nın. 
Bir yandan hafızlığını pekiştirirken bir yandan da 
hadis yarışmasına katılarak 500’e yakın hadis 
ezberlemiş ve birinci olmuş. Ablası ve ağabeyi-
nin başarı hikâyelerini kaldıkları yerden devam 
ettiren Feyza, tıp okurken bir yandan da dışa-
rıdan ilahiyatı bitirmeyi planlıyor. “TÜRGEV’in 
üniversite öğrencilerine İslami ilimler öğreten 
Eğitime Destek Programı’nı da tamamlamak ni-
yetindeyim. İlerde tıpla İslami ilimler konusunda 
çalışmalar yapmak istiyorum. Tıptaki bazı ko-
nulara günümüzde fıkıh alanında yeterli cevap 
verilemiyor. Bunun üzerinde çalışmak istiyorum. 
Biyoloji Olimpiyatlarına hazırlanırken bu sahayla 
ilgili çok fazla kitap okudum. Gördüm ki şu an 
biyoloji evrim üzerine kurulu. Bu yüzden bu alan-
da kendimi yetiştirmek istiyorum” şeklinde ko-
nuşan Feyza Ülgür, çok yönlü olmasının ve farklı 
alanlarda çalışmasının başarısında çok etkili ol-
duğunu söylüyor. 
Kadıköy Ahmet Sani Gezici Kız AİHL mezunu olan 
Zeynep Hanne Gökel de hafızlıkla birlikte sınavla-

ra hazırlanıp Düzce Üniversitesi Tıp Fakültesi’ni 
kazanarak başarısını taçlandırdı. Daha önce ha-
fızlık gibi bir düşüncesi yokken dokuzuncu sınıf 
ikinci dönemde bir hocanın Hafızlık Projesi’nden 
bahsetmesi ile kendini bu yoğun temponun için-
de bulan Zeynep Hanne, “Okulla birlikte hafızlık 
yapamazsam okulu dondururum” düşüncesiyle 
çıkmış yola. 
“Ben hafız olup tıp kazanırsam arkamdan ge-
lenlere çok güzel bir örnek olurum diye düşü-
nüyordum. Bu niyetle çalıştım. 10. sınıfta tercih 
yaparken sayısal derslerim çok iyi değildi. Sa-
dece biyolojiyi sevdiğim ve çocukluğumdan beri 
doktor olmak istediğim için sayısalı seçtim. 11. 
sınıfta Allah o kadar yardım etti ki hafızlıkta ez-
berlediğim sayfam arttıkça not ortalamam da 
arttı. Okul derslerime sadece sınav haftalarında 
çalışıyordum. Kur’an insanın zihnini açıyor, zih-
nin her alanını kullanabilmesini sağlıyor herhal-
de. Bunu Allah’ın yardımı olarak düşünüyorum” 
diyor Zeynep Hanne. Ancak 11. sınıfı bitirdiğinde 
hafızlığını tamamlayamamış olmak motivasyo-
nunu düşürmüş. “Panik oldum ve hafızlık yavaş-
ladı, 17. dönüşteydim ve haftada bir ders verme-
ye başladım. Aslında iki ayda bitirebilirdim ama 
üç dört ay geçti ben bir dönüş bile bitiremedim. 
Bu böyle olmayacak ikisini de aynı anda yapama-
yacağım. Hafızlığı bitirmeme 75 sayfa kalmıştı. 
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Bunu bitirmek için 15 güne ihtiyacım vardı. Okula 
15 gün ara verdim devamsızlık hakkımı kullana-
rak. Hocalarım da şaşırdı madem yapabiliyordun 
niye bu zamana kadar bitirmedin dediler. Hafızlık 
bitince üniversite sınavına hazırlanmaya başladım” 
diye anlatıyor Zeynep Hanne o süreci. Hafızlığı ön-
celeyince arkadaşlarının bir hayli gerisinde kalmış. 
Ama en büyük avantajı sınıf arkadaşlarının sorula-
rına cevap verirken bildiklerini pekiştirmek olmuş. 
“Allahım niyetimi biliyorsun. Hem hafız olup hem 
tıbbı kazanarak benden sonra gelecek kardeşleri-
me örnek olmak istiyorum. Bana yardım et diyerek 
girdim sınava. Halis bir niyetle Allah rızası için yola 
çıktığınız zaman Rabbim yardım ediyor. Hafızlığı 
öncelediğim için böyle onun bereketiyle bu başa-
rının geldiğini düşünüyorum.” şeklinde konuşan 
Zeynep Hanne de Sümeyye gibi hafızlığın başarı-
sında büyük bir etken olduğunu düşünüyor. 

SÜMEYYE HAVA: SINAV KOÇU SINIF 
ARKADAŞI

Sümeyye Hava, Kartal AİHL’nin hazırlık dönemin-
de üst sınıflarda hafızlık yapan öğrencileri görünce 
onlardan çok etkilendiğini söylüyor. Dokuzuncu sı-
nıf bitince hafızlığa başladığını anlatan Hava, bu yo-
ğun temponun nasıl üstesinden geldiğini ise şöyle 
anlatıyor: “Allah yardım ediyor; zaman bereketle-
niyor. Hafızlık yoğun olduğu için sadece sınav haf-
talarında derslerime çalışıyordum ama hamdolsun 
ortalamayla bir sıkıntım olmadı. 11. sınıfta Şubat 
ayında hafızlık bittiğinde artık üniversite sınavı-
na hazır olduğumu hissettim. O yoğunluktan çıkıp 

başka bir yoğunluğa girmek hiç kolay olmuyor. Ya-
zın sınav için çalışmaya başladım.
Kesinlikle zihin açıyor. Pratik düşünmeye başlıyor-
sunuz. Hazırlık sınıfında Arapça eğitimi almıştım. 
Kuranı ezberlemeden önce mealini okuyup keli-
meleri çözmem gerekiyordu. Biz ne mükemmel 
Arapça biliyoruz çat pat Arapçamı anlamaya dö-
nüştürdüm. Bir yerden sonra meale bakmamaya 
başladım. Doğrudan anlamaya başladım. O benim 
için avantaj olmuştu.” Hafızlığa çalıştığı dönemde 
ev ortamı müsait olmadığı için camilere gidip ezber 
yaptığını söyleyen Hava, ‘Kartal’daki bütün camile-
ri avucumun içi gibi biliyorum. Bir noktadan sonra 
bütün hocalar beni tanımaya başladı. Elime cami-
nin anahtarını verip ‘Hadi git çalış’ diyecek hale 
gelmiştik’ diye anlatıyor gülerek. 
“Siz sadece uğraşıyorsunuz, çabalıyorsunuz, te-
vekkül ediyorsunuz. Yolun sonuna geldiğinizde bir 
bakıyorsunuz arkanızda bir çok şeyi bırakmışsı-
nız.” diyen Hava, başarısında sınıf arkadaşı Meli-
sa Hande Açıkgöz’ün koçluğunun da büyük etkisi 
olduğunu söylüyor: “İlk dönem kendim az buçuk 
çalıştım sonra ikinci dönem Şubat’ta baktım be-
nim plan program konusunda birine ihtiyacım var. 
Nisan’da ‘Melisa bana yardım etmen lazım’ dedim. 
Onun hazırladığı bugün yapılacaklar listesi üç güne 
yayılıyordu. Akşamları ona rapor veriyordum. Bir 
gün ona ‘Benim başaracağıma gerçekten inanıyor 
musun’ dedim. ‘İnanmasam zaten uğraşmam ki’ 
dedi. Sistemin birbirlerine rakip haline getirmesine 
rağmen iki öğrencinin böylesi dayanışma içinde ba-
şarı hikâyesi yazması da bir kenara not düşülmesi 
gereken bir durum. 
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İmam hatip liseleri, katsayı adaletsizliğinin 
kalkması ve orta kısımların yeniden açılma-
sından sonra başarılarını artırarak yollarına 
devam ediyor. Hem LGS yerleştirme sonuçları 

hem de YKS yerleştirme sonuçlarında bu başa-
rılar ortaya çıktı. Özellikle 2014 yılında eğitim ve 
öğretime başlayan proje imam hatip liselerinin 
ilk mezunlarını vermesi de bu başarıda önemli 
bir rol oynadı. 

KARTAL’DAN 23 ÖĞRENCİ 
BOĞAZİÇİ’NDE

Türkiye’nin köklü eğitim kurumlarından biri olan 

Kartal Anadolu İmam Hatip Lisesi’nden bu sene 
154 öğrenci iyi üniversitelerin gözde bölümle-
rine yerleşti. 23 kişi Boğaziçi Üniversitesi’nin 
öğrencisi olurken, öğrenciler bu üniversitenin 
PDR, Matematik, İşletme, Felsefe, İngilizce Öğ-
retmenliği, Makine Mühendisliği, İktisat, İnşaat 
Mühendisliği, Siyaset Bilimi ve Uluslararası İliş-
kiler, Sosyoloji, Tarih, Bilgisayar ve Öğretim Tek-
nolojileri Öğretmenliği, Matematik Öğretmenli-
ği, Dilbilim, Çeviribilim bölümlerine girdi. Kartal 
mezunu öğrencilerden 29’u mühendislik, 21’i 
sağlık bilimleri, 18’i hukuk, 17’si sosyal bilimler, 
12’si tıp, 11’i PDR, 10’u iktisadi ve idari bilimler, 

İMAM HATİPLERİN
ÜSTÜN BAŞARISI

İmam hatip liselerinde okuyan öğrenciler, YKS’da önemli başarılara imza atarak 
Türkiye’nin önemli üniversitelerinden gözde bölümlere yerleşti. İmam hatip lisesi 

mezunu 234 bin öğrencinin yüzde 28.6’sı lisans ve önlisans bölümlerine yerleşirken, 
yüzde 37.6’sı da lisans, önlisans ve açıköğretim fakültelerinin öğrencisi oldu.
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8’i mimarlık, 8’i dil bölümleri, 8’i öğretmenlik, 7’si 
ilahiyat, 5’i diş hekimliği öğrencisi oldu.

BEYOĞLU MEZUNLARI  
MÜHENDİSLİK TERCİH ETTİ

Köklü imam hatip liselerinden Beyoğlu Anadolu 
İmam Hatip Lisesi”nden 85 öğrenci üniversite-
ye girdi. Bunların 26’sı çeşitli üniversitelerin mü-
hendislik fakültelerini tercih etti. 11 öğrenci hu-
kuk, 10 öğrenci de tıp fakültesine kaydını yaptırdı. 
Beyoğlu’ndan 8 öğrenci Boğaziçi Üniversitesi, 11 

öğrenci İstanbul Üniversitesi, 6 öğrenci İstanbul 
Teknik Üniversitesi, 3 öğrenci ODTÜ’nün öğren-
cisi oldu. Geri kalan isimler de Türkiye’nin çeşitli 
şehirlerindeki iyi üniversitelerine yerleşti. Beyoğlu 
Anadolu İmam Hatip Lisesi mezunlarından 5 kişi 
ise İlahiyat Fakültesi’ni tercih etti.

MİHRİBAN UÇAK  
MÜHENDİSİ OLACAK

Tenzile Erdoğan Kız Anadolu İmam Hatip Lisesi’nin 
159 öğrencisi de çeşitli üniversiteleri kazanarak 
kayıt yaptırdı. Lisenin öğrencilerden biri olan Elif 
Mihriban Zeyveli İstanbul Üniversitesi Uçak Mü-
hendisliği Bölümü’nde eğitim hayatına başladı. 
Habibe Betül Gürsoy da Sabahattin Zaim Üniversi-
tesi İslam Ekonomisi ve Finans Bölümü’nü burslu 
olarak kazandı. Okuldan 2 öğrenci Boğaziçi Üni-
versitesi Tarih Bölümü’nü kazanırken, 3 öğren-
ci hukuk, 5 öğrenci siyaset bilimi ve uluslararası 
ilişkiler, 2 öğrenci halkla ilişkiler ve reklamcılık, 2 
öğrenci gazetecilik ve radyo TV sinema bölümleri 
öğrencisi oldu. 17 öğrenci de ilahiyat fakültesine 
kaydını yaptırdı. 

HANNE HEM HAFIZ  
HEM TIP ÖĞRENCİSİ

Kadıköy’de bulunan Ahmet Sani Gezici Kız Anadolu 
İmam Hatip Lisesi öğrencilerinden Zeynep Han-
ne Gökel, okulda hafızlık yaparken aynı zamanda 
üniversite sınavına hazırlandı. Hanne, YKS sına-
vında tıp fakültesini kazanarak Düzce Üniversitesi 
Tıp Fakültesi’nin öğrencisi oldu. YKS sınavında dil 
alanında birinci olan Beyoğlu Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi öğrencisi Ahmed Bera Nasuhbeyoğlu da 
İstanbul Üniversitesi Çapa Tıp Fakültesi’ni kazan-
dı. Yine YKS’da derece yaparak TYT ek puanlı yer-
leştirmede Türkiye üçüncüsü olan Kartal Anadolu 
İmam Hatip Lisesi öğrencisi Saniye Feyza Ülgür, 
İstanbul Üniversitesi Cerrahpaşa Tıp Fakültesi’nin 
öğrencisi oldu. 

Tenzile Erdoğan Kız Anadolu İmam Hatip Lisesi’nin 159 öğrencisi de çeşitli 
üniversiteleri kazanarak kayıt yaptırdı. Lisenin öğrencilerinden biri olan

Elif Mihriban Zeyveli İstanbul Üniversitesi Uçak Mühendisliği Bölümü’nde 
eğitim hayatına başladı.




